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ACTA PLE NÚM. 6/01 
 
 
 
SESSIÓ CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT EL DIA 31 DE 
MAIG DE 2001 
 
 
 
 
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: ORDINÀRIA 
CONVOCATÒRIA: 1ª 
DATA: 31 DE MAIG DE 2001 
 
 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les vint hores del dia 
trenta-u de maig de dos mil u, es reuneixen a la sala de sessions d'aquest 
Ajuntament, prèvia convocatòria realitzada a l’efecte en els termes legalment 
establerts, els membres integrants de l'Ajuntament Ple que a continuació es 
relacionen, en sessió ordinària i primera convocatòria, sota la Presidència del 
senyor Alcalde, i assistits per mi, la Secretària General. 
 
 
 
ASSISTENTS 
 
 
Alcalde 
 
Sr.  José Montilla Aguilera 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents/a d'Alcalde 
 
Sr. Vicenç Badenes i Teixidó 
Sr. Antonio Balmón Arévalo 
Sr. José Luis Morlanes Galindo 
Sra. Carmen Romero López 
Sr. Ramon Salabert Parramon 
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Regidors/es 
 
Sr. Nèstor Artís i Villena   
Sra. Susana Cordero Rojas  
Sra. Mª Isabel Espinosa Fernández 
Sr. Sergi Fernández Mesa 
Sr. Ignacio Flórez Barrón 
Sr. Arnau Funes Romero 
Sr. Juan Antonio García Díaz 
Sr. Alberto García Llorente 
Sra. Cristina Gasull Martínez 
Sra. Judith Ibàñez Vives 
Sr. Llorenç Luna Rodríguez  
Sr. Manuel Luque del Rio 
Sr. Perfecto Madrid Olmos 
Sra. Aurora Mendo Sánchez 
Sr. Antonio Naranjo Hijos 
Sra. Glòria Récio Díaz 
Sr. Joan Tardà i Coma 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventor 
 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
NO ASSISTENT: 
 
Excusa:  
 
Sr. Miguel López Sánchez 
 
 
 
 Per l'Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió, i es passa a 
despatxar els assumptes que figuren a l'ordre del dia i que són els següents: 
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I 
 

PART RESOLUTIVA 
 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 
 1.- Aprovació de l’acta núm. 4/01, corresponent a las sessió 
ordinària del dia 26 d’abril d’enguany. 
 
 L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores 
junt amb la convocatòria d’aquesta sessió. 
 
 
 VOTACIÓ         UNANIMITAT 
 
 
 
 2.- Aprovació de l’acta núm. 5/01, corresponent a la sessió 
extraordinària, del dia 9 de maig d’enguany. 
 
 L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores 
junt amb la convocatòria d’aquesta sessió. 
 
 
 VOTACIÓ         UNANIMITAT 
 
 
 
 3.- Donar compte i, si és el cas, ratificar els decrets i 
resolucions de l'Alcaldia que a continuació es relacionen. 
 
 
 Per la Secretària de la Corporació i a efectes de  la seva ratificació o 
el seu coneixement, es dóna lectura dels Decrets i Resolucions dictats per 
l'Alcaldia, com a conseqüència de la seva urgència, el text literal dels quals és 
el següent: 
 
 
 3.1.- Decret núm. 2786/01 de data 16 de maig  
 
 
 “Aquesta Alcaldia, mitjançant Decret dictat el dia 28 d’octubre de 
1999, amb el número 5087/99, i com a conseqüència de la nova organització 
derivada de la Corporació sorgida de les Eleccions Municipals que varen tenir 
lloc el dia 13 de juny anterior, va designar els membres integrants del Ple del 
Consell Municipal de Cooperació i Solidaritat Internacional de Cornellà de 
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Llobregat, modificat posteriorment per Decrets de l’Alcaldia números 
959/2000, de 24 de febrer, i 2966/2000, de 8 de juny. 
 
 Atès que mitjançant escrit del Vice-president de l’esmentat Consell 
Municipal, de data 14 de maig d’enguany, se sol·licita el nomenament de 
representants, titular i suplent, de l’Associació WAFAE de la Llengua i la 
Cultura Àrab, en el Consell Municipal de Cooperació i Solidaritat Internacional 
de Cornellà de Llobregat. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides,  

 
HA RESOLT 

 
 Primer.- Modificar el Decret de l’Alcaldia número 5087/99, de 28 
d’octubre, en el sentit de nomenar com a Vocals, titular i suplent, del Ple del 
Consell Municipal de Cooperació i Solidaritat Internacional de Cornellà de 
Llobregat, en representació de l’Associació WAFAE de la Llengua i la Cultura 
Àrab, als senyors Otman Ben Mahjoub, i Zoubir El Machemi, respectivament. 
 
 Segon.- Comunicar aquest Decret al Departament de Cultura, 
Esports, Relacions Ciutadanes i Cooperació i Solidaritat d’aquest Ajuntament, 
així com al President, Vice-president i Secretari del Consell Municipal de 
Cooperació i Solidaritat Internacional de Cornellà de Llobregat, i a les persones 
interessades, als efectes escaients.  
 
 Tercer.- Donar compte al Ple de l’Ajuntament d’aquesta resolució, 
en la pròxima sessió que es convoqui, per a la seva ratificació.” 
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 

3.2. Decret núm. 2991/01 de data 24 de maig 
 
 “Vist el recurs contenciós administratiu núm. 284/2000, interposat 
per part de la representació del Sr. Francisco Massagué Sala davant la Secció 
Tercera, Sala Contenciós Administrativa del Tribunal Superior de Justícia de 
Catalunya, contra l’aprovació del Pla Especial d’assignació d’usos del 
subsector Ribera-Serrallo de Cornellà de Llobregat, i en el qual aquest 
Ajuntament va comparèixer com a part codemandada mitjançant Decret 
d’Alcaldia núm. 3836/00 de 25 de juliol. 
 
 Vist el Decret d’Alcaldia núm. 3839/2000 de 25 de juliol, dictat com 
a conseqüència d’instància presentada pel Sr. Massagué en què sol·licitava la 
paralització de les actuacions administratives dirigides a l’execució de 
l’esmentat Pla Especial, adjuntant escrit presentat davant la Sala en què 
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sol·licitava l’adopció de mesura cautelar de suspensió, i pel qual es va 
resoldre: “ Primer.- Postposar l’inici de les operacions de transformació física 
(que comencen amb l’acte d’ocupació) dels terrenys propietat del Sr. Massague 
com a conseqüència del projecte d’expropiació del Polígon 2 del Pla Especial 
d’Assignació d’usos dels subsector Ribera-Serrallo, de Cornellà de Llobregat, 
fins que es resolgui la peça separada de mesura cautelar incoada pel mateix en 
el recurs contenciós administratiu núm. 284/00. Segon.- Prosseguir amb la 
tramitació de les operacions jurídiques necessàries per a l’execució del Pla 
Especial d’assignació d’usos del subsector Ribera-Serrallo, incloent les relatives 
al projecte d’expropiació inicialment aprovat per a l’execució del Polígon 2 de 
l’esmentat subsector, condicionant la seva eficàcia, únicament pel que respecta 
als terrenys del Sr. Massagué, al que es resolgui a la peça separada de mesura 
cautelar del recurs contenciós administratiu núm. 284/00.”  
 
 Vist l’Acte Judicial de data 12 de març de 2001 dictat per la Secció 
Tercera en el recurs contenciós administratiu núm. 284/00, en virtut del qual 
es desestima el recurs de súplica interposat per la representació del Sr. 
Francisco Massagué Sala, contra l’anterior Acte Judicial de 22 de gener de 
2001. 
 
 Atès que per tant ha esdevingut ferm l’Acte Judicial anterior de 22 
de gener de 2001 resultant de la peça separada de suspensió del recurs 
contenciós administratiu núm. 284/2000, pel qual es va denegar la suspensió 
interessada per la part actora. 
 
 Atesa la urgència per l’adopció de la present resolució, i de 
conformitat amb les atribucions que confereix a l’Alcalde l’article 21.1 k) de la 
Llei 7/85 de 2 d’abril, Reguladora de les Bases de Règim Local, 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia 
 

HA  RESOLT 
 
 Primer.- Deixar sense efectes el Decret d’Alcaldia núm. 3839/2000 
de 25 de juliol, entenent que, havent-se ja resolt la peça separada de mesura 
cautelar incoada pel Sr. Massagué en el recurs contenciós administratiu núm. 
284/00, en sentit denegatori, ha desaparegut la causa que va motivar la 
postposició de l’inici de les operacions de transformació física dels terrenys 
propietat del Sr. Massagué, com a conseqüència del Projecte d’Expropiació del 
Polígon 2 del Pla Especial d’assignació d’usos del subsector Ribera-Serrallo, i 
essent plenament eficaces ja pel que respecta als terrenys del Sr. Massaguè, i 
des de la fermesa de l’Acte Judicial denegatori de la suspensió, les operacions 
jurídiques que s’hagin portat i es portin a terme per a l’execució de l’esmentat 
Pla Especial.  
 
 Segon.- Comunicar la present resolució a l’interessat, pel seu 
coneixement i efectes. 
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 Tercer.- Comunicar igualment aquest Decret al Departament 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures, pel seu degut compliment. 
 
 Quart.- Donar compte de la present resolució en el proper Ple que 
se celebri per a la seva ratificació.” 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per preguntar si això vol dir que aquesta 
parcel·la quedarà definitivament fora del projecte. 
 
 A continuació pren la paraula Regidor-Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, 
per manifestar que això significa que quan aquest senyor va demanar que no 
seguíssim endavant en la seva part, l’Ajuntament va decidir no seguir 
endavant fins que no se’n resolgués la petició de les mesures cautelars, i com 
el Tribunal ha dit que no procedeix la paralització de les actuacions el decret 
que ho paralitzava s’anul·la i seguim endavant amb aquesta parcel·la com amb 
qualsevol altra. 
 
 Aquesta parcel·la, afegeix el Sr. Morlanes, forma part de les 
parcel·les a on hi van els equipaments, i a partir d’aquest moment, el dia que 
es faci l’ocupació, que serà en les pròximes dates, ocuparem totes les 
parcel·les.  
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D'OBRES, URBANISME, 
MANTENIMENT, SERVEIS I MEDI AMBIENT 
 
 
 4.- Aprovar el Text Refós del Pla Especial de la Modificació de 
les condicions d’edificació del Polígon 2 del Sector Industrial Almeda, 
redactat per l’arquitecte José A. Marín Sánchez.  
 
 DICTAMEN 
  
 “Vist l’expedient incoat  per a l’aprovació del Pla Especial de la 
Modificació de les condicions d’edificació del Polígon 2 del Sector Almeda de 
Cornellà de Llobregat, promogut per l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i 
redactat per l’arquitecte José Antonio Marín Sánchez de l’Empresa Municipal 
Desenvolupament Urbà de Cornellà de Llobregat, Societat Anònima.  
 
  Vist l’acord plenari de data 26 d’octubre de 2000, mitjançant el qual 
s’aprovava provisionalment el mencionat Pla Especial, així com la remissió de 
l’expedient de referència a la Comissió d’Urbanisme de Barcelona, per a la 
seva aprovació definitiva. 
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  Vista la resolució de la  Comissió d'Urbanisme de Barcelona, en 
sessió 13 de desembre de 2000, mitjançant la qual acorda aprovar 
definitivament el Pla Especial  de la modificació de les condicions d'edificació 
del Polígon 2 del sector Almeda, de Cornellà de Llobregat, mencionat 
condicionant la seva executivitat  i publicació el Diari Oficial de la Generalitat 
de Catalunya, a la presentació d’un text refós que incorpori les determinacions 
prescripcions que figuren a l’esmentat informe. 
 
 Vist l’informe de la Cap del Departament Tècnic d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, obrant a l’expedient i en el qual es posa de 
manifest: 
 
 L'expedient de Text Refós, incorpora totes les prescripcions 
anteriors, en concret: 
 

- S'ha sol·licitat informe de la Direcció general de Comerç. 
 
- S'ha modificat el plànol 06, amb la finalitat de refondre 

correctament la vialitat del planejament vigent i diferenciar la part 
cedida segons aquest Pla Especial i la que correspon pel PGM-76. 

 
- S'ha justificat la separació entre edificacions. Es mantenen les 

projectades, ja que la seva modificació alteraria radicalment 
l'esperit del Pla, ja que no podrien aconseguir-se les edificabilitats 
donades màximes autoritzades i s'alteraria l'equilibri entre 
unitats. 

   
- S'han limitat les possibilitats d'ampliació dels habitatges existents 

admesos transitòriament. S'ha introduït la prescripció 
corresponent a l'article 9 de la normativa del Pla Especial i s'ha 
reflectit en el plànol 06 la situació actual de les edificacions 
existents destinades a habitatges. 

 
- S'ha justificat el manteniment de les Unitats d'Actuació 6 i 7 com 

unitats independents. La seva modificació alteraria radicalment 
l'esperit del Pla i seria contradictòria amb altres determinacions. 

 
- S'ha condicionat l'alineació corresponent als solars enumerats 

dels 19 al 41 del carrer Víctor Pradera fins que es resolgui 
l'alineació de les parcel·les confrontades. 

 
- S’ha precisat el contingut de l'article 12 de la Normativa del Pla 

Especial per tal de detallar les activitats existents que s'admeten 
de forma transitòria.” 

 
 Vist l’informe de la Cap del Departament Administratiu 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures obrant a l’expedient. 
 



 8

 Atesos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures  proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Aprovar el Text Refós del Pla Especial  de la Modificació de 
les condicions d’edificació del Polígon 2 del Sector Almeda de Cornellà de 
Llobregat, promogut per l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i redactat per 
l’arquitecte José Antonio Marín Sánchez de l’Empresa Municipal 
Desenvolupament Urbà de Cornellà de Llobregat, Societat Anònima. 
 
     Segon.- Ordenar la remissió de la documentació aprovada a la 
Comissió d'Urbanisme de Barcelona a efectes doni conformitat al Text Refós.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que aquest és un planejament que la Comissió 
d’Urbanisme de Barcelona, ja va aprovar definitivament, però condicionant la 
seva publicació a la subsanació d’un conjunt d’elements tècnics, com era 
refondre un plànol, especificar les separacions laterals entre edificacions, o 
fixar l’alineació en el cas d’un carrer.  
 
 Allò que se’n fa en el Text Refós, és donar compliment a les 
peticions que feia la Comissió d’Urbanisme de Barcelona. L’objectiu és 
aprovar-ho i per a què la Comissió d’Urbanisme faci el tràmit de publicació del 
planejament, guanyant aquest ple efecte quan així sigui.  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
 5.- Aprovar el Text Refós de la Modificació puntual del PGM-76 
per canvi de qualificació de dues parcel·les situades al Polígon I del Pla 
Parcial Almeda, redactat per l’arquitecte José A. Marín Sánchez. 
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 DICTAMEN 
 
 “Vist l’expedient incoat per la Modificació Puntual del Pla General 
Metropolità de 1976, per canvi de qualificació de dues parcel·les situades al 
polígon 1 del Pla Parcial Almeda, de Cornellà de Llobregat, redactat per 
l’Arquitecte José Antonio Marín Sánchez de l’Empresa Municipal 
Desenvolupament Urbà de Cornellà de Llobregat, Societat Anònima. 
 
  Vist l’acord plenari de data 21 de desembre de 2000, mitjançant el 
qual s’aprovava provisionalment la mencionada modificació, així com la 
remissió del mencionat expedient a la Comissió d’Urbanisme de Barcelona, per 
a la seva aprovació definitiva. 
 
 Vist la resolució de data 2 d’abril d’enguany del Conseller de Política 
Territorial i Obres Públiques de la Generalitat de Catalunya, mitjançant al 
qual aprova definitivament l’expedient de modificació mencionat condicionant 
la seva executivitat  i publicació el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, 
a la presentació d’un text refós  que incorpori les determinacions prescripcions 
que figuren a l’esmentat informe. 
 
 Vist l’informe de la Cap del Departament Tècnic d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, obrant a l’expedient i en el qual es posa de 
manifest el següent: 
 

- “L'expedient de Text Refós, incorpora les prescripcions indicades 
anteriorment, en concret: 

 
- S'ha sol·licitat informe del Departament de Cultura, Indústria, 

Comerç i Turisme. 
 

- A l'illa delimitada pels carrers Progrés, Maresme i carretera del 
Mig es manté l'ocupació màxima del 70% vigent al sector Almeda. 
A la vista de l'informe de Gas Natural relatiu a l'amplada de les 
zones de servitud, s'ha modificat el règim urbanístic d'aquesta 
parcel·la, amb la finalitat de permetre una ampliació de la 
distància entre edificació i vial, respectant sempre l'ocupació 
màxima del 70%.” 

 
 
 Atesos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures  proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents 
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ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar el Text Refós de la Modificació Puntual del Pla 
General Metropolità de 1976, per canvi de qualificació de dues parcel·les 
situades al polígon 1 del Pla Parcial Almeda, de Cornellà de Llobregat, redactat 
per l’Arquitecte José Antonio Marín Sánchez de l’Empresa Municipal 
Desenvolupament Urbà de Cornellà de Llobregat, Societat Anònima. 
 
 Segon.- Ordenar la remissió de la documentació aprovada a la 
Comissió d'Urbanisme de Barcelona a efectes que el Conseller de Política 
Territorial  i Obres Públiques doni conformitat al Text Refós.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que aquest és un Planejament que permutava la 
qualificació de l’entorn de Can Manso amb la parcel·la que està al costat del 
Cornatur, i que va ser aprovat definitivament el 2 d’abril d’enguany, 
condicionant-se  la seva publicació a l’elaboració d’un Text Refós, que tenia 
per objectiu delimitar un conjunt d’elements tècnics com era la petició d’un 
informe al Departament de Cultura i a la petició d’un informe al Departament 
d’Indústria en relació a una canalització de gas molt important, que passa per 
la parcel·la de Cornatur. 
  
 I, finalment altre  element final era que l’ocupació de la parcel·la no 
excedís del 70%, que és el que marca el planejament vigent, i que se’n 
respectés la diferència o la separació amb la vorera, sempre i quan amb el 70% 
d’ocupació i la separació de la vorera se’n pogués  obtenir l’edificabilitat que el 
Pla l’assignava. 
 
 Atès que això no és possible, el que s’ha fet és aportar un plànol en 
el que en lloc d’estar a tres metres, està a un metre, la qual cosa és 
perfectament compatible amb allò que deia la Comissió d’Urbanisme. 
 
 A continuació intervé el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que el seu Grup continua 
oposant-se a aquest Pla. No en el fet de què es recuperi l’espai de la pedrera i 
es requalifiqui Can Manso, sinó per la ubicació de la pedrera a la zona de 
Cornatur, perquè creiem que no és el lloc adequat per a l’activitat que la 
pedrera fa, donada la quantitat de camions que han de passar. 
 
 A més a més, veig algunes contradiccions perquè mirant l’acord de 
la Comissió de Govern del dia 16, una de les propostes de l’Àrea d’Urbanisme, 
diu: “Vist que el desenvolupament del projecte immobiliari del Parc Tecnològic 
a la ciutat, tot i que fomentarà l’ocupació, i suposarà un revulsiu de primer 
ordre a la promoció de l’activitat econòmica de la Ciutat, també incidirà de 
forma directa a l’estructura de la xarxa viària i d’equipaments, la qual caldria 
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millorar per tal d’assolir els paràmetres de qualitat i quantitat idonis que facin 
possible el desenvolupament d’aquell projecte immobiliari  sense que es 
produeixin incidències negatives en el seu entorn.” 
 
 Crec que això tindrà una incidència molt negativa en aquell entorn  
pel moviment de camions, perquè jo, que cada dia passo per allà davant i m’ho 
miro, no veig allò ubicat a aquella parcel·la. Allà hi ha més de vint 
formigoneres aturades al matí esperant torn per carregar, i el moviment que hi 
ha de camions que descarreguen i carreguen, no ho sé, no m’ho imagino 
encara, i per això, votarem en contra.      
 
 Tot seguit intervé el Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, per 
manifestar que no hi ha cap contradicció, perquè aquest trànsit ja hi és, 
perquè la gravera està allà, i, per tant, no és pas un trànsit afegit. Ara bé, 
comprendrà Sr. Artís, que no puc acceptar que digui que està d’acord amb allò 
que és bo i que no està d’acord amb allò que ho fa possible, perquè és el 
mateix que dir que no està d’acord amb res.  
 
 És a dir, continua manifestant el Sr. Morlanes, per a tenir la 
gravera, per a eliminar la gravera, per a recuperar Can Manso i qualificar de 
verd el seu entorn, -per sempre-, cal aquests pastilla, i dir: “miri jo estic molt 
d’acord amb tot el conjunt d’efectes positius que produeix el planejament, però 
amb això que ho fa possible no n’estic d’acord”, comprendrà això que diuen: 
“que lo que no puede ser, no puede ser, i además és impossible”. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot en contra del Portaveu del Grup Municipal de CiU 
senyor Nèstor Artís i Villena 
 
 
 
 
 6.- Aprovar definitivament l’Estudi de Detall per la concreció de 
determinats paràmetres relatius a la volumetria de les parcel·les AL-1, 
AL-2, AL-6 i AL-7 del Pla Especial Can Suris, redactat per l’Arquitecte 
José A. Marín Sánchez i promogut per l’Empresa Municipal de 
Desenvolupament Urbà de Cornellà de Llobregat, Societat Anònima. 
 

 DICTAMEN 
 
 “Vist l’Estudi de Detall per la concreció de determinats paràmetres 
relatius a la volumetria de les parcel·les AL-1, AL-2, AL-6 I AL-7 del Pla 
Especial Can Suris, de Cornellà de Llobregat, redactat per l’Arquitecte José 
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Antonio Marín Sánchez i promogut per l’Empresa Municipal Desenvolupament 
Urbà de Cornellà, Societat Anònima. 
 
 Vist l'acord de la Comissió de Govern de data 21 de febrer de 2001, 
mitjançant el qual s’aprovava  inicialment  l'esmentat Estudi de Detall, així 
com la seva publicació en el Periódico ( data 2-3-2001) i en el Butlletí Oficial 
de la Província de Barcelona ( data 1-3-2001) per un termini de vint dies 
hàbils, sense que durant  aquest termini s'hagin produït al·legacions. 
 
 Vist l’informe de la Cap del Departament Administratiu 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures obrant a l’expedient. 
 
 Atès l’article 64 del Decret Legislatiu 1/90, de 12 de juliol, pel qual 
s’aprova la refosa dels textos legals a Catalunya en matèria urbanística, i 
demés disposicions concordants, el President de la Comissió Informativa 
d’Obres, Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del 
Regidor Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures  proposa a 
l’Ajuntament Ple l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
       Primer.- Aprovar definitivament l’Estudi de Detall per la concreció 
de determinats paràmetres relatius a la volumetria de les parcel·les AL-1, AL-
2, AL-6 I AL-7 del Pla Especial Can Suris, de Cornellà de Llobregat, redactat 
per l’Arquitecte José Antonio Marín Sánchez i promogut per l’Empresa 
Municipal Desenvolupament Urbà de Cornellà, Societat Anònima. 
 
 Segon.- Ordenar la remissió de l’esmentat expedient, en el termini 
màxim de deu dies des de la data d’aprovació del present acord a la Comissió 
d’Urbanisme de Barcelona.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que fa referència a la volumetria de les parcel·les 
propietat de l’Ajuntament, on se’n faran els blocs que estan previstos i dels 
quals ja coneixeu el projecte. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
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PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE SERVEIS A LA 
PERSONA 
 
 7.- Comparèixer, exercitant l’acció pública en els casos de 
denuncies realitzades per dones maltractades. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vista la proposta formulada per la representant del Partit Popular 
Sra. Isabel Espinosa al Consell Municipal de la Dona en relació als mals 
tractaments que pateix la dona a la llar, en la que es fan les reflexions 
següents: 
 
 “Des de temps remots la dona ha sigut objecte de diferents tipus de 
discriminació per raó de sexe. D’entre totes les formes que s’han utilitzat per 
lesionar els drets de la dona, la més greu i dolorosa és sens dubte els mals 
tractes a la llar. Aquesta forma de violència, al ser causada per persones 
estretament unides a la víctima (el marit, el pare, etc.), no només produeix un 
mal físic i psíquic sinó que impedeix que siguin denunciats amb la fermesa 
que mereixen. En la majoria dels casos que la dona es decideix a posar una 
denúncia la retira més tard, bé per por, falta de recursos o fins i tot per afecte 
cap el maltractador. 
 
 Cada dia més, els organismes tant nacionals com internacionals 
s’involucren més en aquest terrible problema. La societat poc a poc està 
prenent consciència, no tan sols de la gravetat del problema sinó de la seva 
dimensió. 
 
 Avui la violència “familiar” ha superat la qualificació de “situació 
privada” per ser considerada com un atemptat contra el conjunt de la nostre 
societat i per tant una cosa que ens afecta a tots/es. 
 
 L’ Ajuntament de Cornellà ha demostrat una especial sensibilitat en 
la defensa dels drets de la dona i en contra dels mals tractes. Prova d’això és el 
treball que institucions i professionals realitzen conjuntament des de fa molt 
temps. 
 
 No obstant tot això, els resultats no són tant favorables com tots/es 
voldríem. Els informes, estudis i estadístiques realitzats en aquest sentit ens 
diuen que cada any s’incrementa el número de dones maltractades així com el 
número de denúncies. 
 
 Aquests informes reflecteixen que a les dones els costa molt 
denunciar (la majoria han passat per els serveis d’urgència abans) i que una 
vegada feta la denúncia, moltes la retiren per estar atemorides, amenaçades, 
per dependre econòmicament de l’agressor i fins i tot per motius afectius. Per 
desgràcia, això acaba la majoria de vegades en una nova agressió i a vegades 
amb conseqüències irreversibles.” 
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 Atès els criteris polítics establerts per aquest Ajuntament per a 
garantir a les dones maltractades una defensa jurídica que permeti reforçar el 
suport dels seus drets individuals, considerem, com a mesura de fonamental 
importància per la lluita contra fets que tenen una important transcendència 
en l’àmbit de la convivència ciutadana a Cornellà, que l’Ajuntament 
comparegui com acusació particular en els casos de denuncies formulades per 
les dones que hagin estat víctimes dels mals tractaments. 
 
 Per tot això el President de la Comissió Informativa de l’Àrea de 
Serveis a la Persona proposa al Ple de l’Ajuntament a proposta de la Regidora 
Delegada de Salut Pública, Serveis Social i Dona proposa al Ple de 
l’Ajuntament l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Comparèixer, exercitant l’acció Pública, en tots els casos 
de denuncies per agressions formulades per les dones víctimes dels mals 
tractaments. 
 
 Segon.- Solidaritzar-nos amb les víctimes de la violència domèstica 
donant el nostre suport i comprometent-nos a seguir treballant en la solució 
d’aquest greu problema que afecta a la nostre societat.” 
 

 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 En primer lloc pren la paraula la senyora Judith Ibàñez Vives, com 
a  Regidora-Delegada de l'Àrea de Salut Pública, Serveis Socials i Dona, per 
demanar que defensi aquest punt la Portaveu del Grup Municipal del PP, 
senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, ja que va ser ella la que va plantejar 
en el Consell de la Dona, que es fes aquesta Moció. 
 

 A continuació intervé la Portaveu del Grup Municipal del PP, 
senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, per manifestar que en relació amb això 
el seu Grup també ha presentat una Moció i creu que es podrien defensar les 
dues juntes, ja que ha acceptat retirar alguns punts que hi havia en la Moció 
en els que no estàvem tots d’acord amb allò,  i, la meva pregunta és si es pot, 
una vegada defensada aquesta, passar a debatre la Moció, contestant el Sr. 
Alcalde, José Montilla Aguilera, que sí. 
 
 
 Després d’això, en la mesura en què el punt 2 de la part de Control 
de l’Ordre del Dia, està relacionat amb aquest punt, s’altera l’esmentat ordre. 
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 2.- Moció del Grup Municipal del PP, referida a que 
l’Ajuntament s’impliqui com a acusació particular davant els casos de 
maltractament a dones. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Des de temps remots la dona ha estat objecte de diferents tipus de 
discriminació per raó de sexe. D’entre totes les formes que s’han utilitzat per 
lesionar els drets de la dona la més greu i dolorosa sens dubte són els mals 
tractes en la llar. Aquesta forma de violència al ser causada per persones 
estretament unides a la víctima (ja sigui el cònjuge, el pare, etc) no sols 
produeix un dany físic i psíquic sinó que a més impedeix que siguin 
denunciats amb la contundència que mereixen. En la majoria dels casos en 
que la dona es decideix a posar una denúncia la retira més tard bé per por, 
falta de recursos o fins i tot afecte envers el maltractador. 
 
 Cada dia més, els organismes tant nacionals com internacionals 
s’involucren més en aquest terrible problema. La societat poc a poc està 
prenent consciència, no sols de la gravetat del problema sinó de la seva 
dimensió. 
 
 Avui la violència “familiar” ha superat la qualificació de “situació 
privada” per ser considerada com un atemptat contra el conjunt de la nostra 
societat i per tant quelcom que pertany a tots/es. 
 
 L’Ajuntament de Cornellà ha demostrat una especial sensibilitat en 
la defensa dels drets de la dona i en contra dels mals tractes. Prova d’això es el 
treball que institucions i professionals realitzen conjuntament des de fa molt 
temps.    
 
 Malgrat això els resultats no són tan favorables com tots/es 
desitjaríem. Els informes, estudis i estadístiques realitzats en aquest sentit 
ens indiquen que cada any s’incrementa el nombre de dones maltractades així 
com el nombre de denúncies. 
 
 Aquests informes reflecteixen que a les dones els hi costa molt 
denunciar (la majoria han passat pels serveis d’urgències amb anterioritat) i 
que una vegada posada la denúncia moltes la retiren al poc temps al estar 
bloquejades per la por, amenaçades, per dependre econòmicament de 
l’agressor i fins i tot per lligams afectius. Per desgracia això deriva en la 
majoria de les vegades en una futura agressió a vegades amb conseqüències 
irremeiables. 
 
 Per tot l’exposat proposem: 
 
 Primer.- Que el nostre Ajuntament s’impliqui com acusació 
particular davant els casos de denúncies en les que hagi intervingut la 
Guàrdia Urbana i davant l’evidència clara de maltractes fins i tot en el cas que 
la víctima no vulgui denunciar. 
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 Segon.- Que els atestats realitzats en aquest tipus de casos siguin 
remesos a la Comissió de mals tractaments reservant el dret a la privacitat a fi 
de realitzar un seguiment. 
 
 Tercer.- Que com administració més propera als ciutadans/es ens 
solidaritzem amb les víctimes de la violència domèstica donant-los el nostre 
total suport i comprometent-nos a seguir treballant en la solució d’aquest greu 
problema que afecta a la nostra societat.”             
  
 
 Seguidament manifesta la Sra. Espinosa que li hagués agradat que 
haguéssim tingut la valentia d’haver acceptat l’última frase, no obstant això 
penso que és un assumpte tant important, que val la pena cedir una mica. 
Crec que encara ens queda un camí molt aspre, però això és un inici.  
 
 Hem fet aquesta proposta en primer lloc al Consell de la Dona i va 
ser ratificada i va tenir el suport en el seu conjunt, i hem pensat en aquesta 
proposta degut a què contínuament -al Centre de Recursos, Consell, així com 
a la Comissió de maltractaments-, ens trobem que les dades que se’ns faciliten 
des dels diferents estaments als que recorren les víctimes de maltractaments, 
(policia, guàrdia urbana o centres sanitaris) no hem pogut comprovar que 
fossin correctes del tot o que fossin exactes, i no sabem si totes les denúncies 
que s’han fet a Cornellà acaben en el jutjat, o si les denúncies que s’han fet en 
la Policia o Guàrdia Urbana, són les mateixes o són diferents. Són dades que 
en l’última Comissió no hem pogut contrastar que fossin les mateixes.  
 
 Allò que sí sabem segur és que, un cop en el jutjat, rarament 
aquestes denúncies prosperen, ja que la víctima gairebé sempre la retira i, per 
desgràcia torna a casa amb la persona que l’ha maltractat. 
 
 Si mirem les estadístiques nacionals, ens trobem amb la dada de 
què de totes les denuncies que s’interposen amb motiu d’aquest tipus de 
violència, només el 18% acaba amb una sentència condemnatòria. 
 
 Aquest és un fet que ens ha de fer reflexionar a tots. Molts dels 
jutges i dels fiscals encara creuen que l’individu que maltracta a la seva dona, 
és quelcom amb un aspecte agressiu o amb un perfil dominant, procedent de 
les capes socials més pobres i amb poca cultura. Prejudicis d’aquesta índole 
impedeixen la detenció del veritable maltractador, ja que la majoria d’ells, -jo 
ho he pogut constatar i també la majoria de dones que treballem en aquest 
tema-, quan els criden al jutjat canvien el “look” i són perfectes cavallers, 
pacífics, educats i ningú diria que exerciten la violència en la seva llar contra 
les persones que viuen amb ells. 
 
 Pel contrari, la dona maltractada que ha estat sotmesa a un 
sistemàtic encalçament emocional, és lògic que demostri uns signes de 
malaltia mental, que no són certs, sinó la conseqüència del moment que està 
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vivint, però que els jutges poden interpretar en la seva contra, la desacrediten, 
sobretot, per les persones que ignoren aquest assumpte. 
 
 Venim comprovant que el procediment judicial llarg, tediós i 
desesperançador, sempre és per a la víctima una de les proves psicològiques 
més difícils de superar al qual s’ha d’afegir els problemes econòmics i 
personals que poden suposar la ruptura de la seva llar i, per descomptat, la 
font d’ingressos ja que gairebé sempre depenen del marit que en molts casos 
també és el maltractador. Aquest és el motiu pel qual moltes víctimes no 
troben suport ni l’ajuda suficient, la qual cosa l’empeny a abandonar aquest 
procediment que comença i que gairebé mai acaba. 
 
 Per tot això que he exposat, i atès que des d’aquest Ajuntament crec 
que tots hem estat fent un bon treball des de fa molt temps, i haurem de 
continuar,  avui iniciem amb aquesta mesura, si s’aprova, un llarg camí amb 
un esforç, sens dubte, considerable pel que fa a recursos. Sé que és un esforç, 
aquesta coordinació que estem intentant aconseguir, a la fi de què la víctima 
pateixi el menys temps possible la situació límit a la que arriba quan es 
pateixen maltractaments, i que quan es denunciï, -que generalment triga en 
fer-ho- tingui suport i crec que és un gran ajut que el seu Ajuntament en 
aquest procés, l’acompanyi fins al final. Penso que amb el temps és 
demostrarà que donarem un gran pas. 
 
 M’agradaria dir, continua manifestant la Sra. Espinosa, que en 
aquesta ocasió teníem motius per ser valents i aprovar-ho tal com vam pensar 
la Moció  en un principi, i  incloure l’última frase que es proposava i que deia:  
“encara que la víctima no denunciï”. Sé que ha hagut gent que ha demostrat 
reticència envers aquest tema, i per això, he decidit treure-ho de moment. 
Sens dubte no ho deixaré i penso seguir treballant en aquest tema, -que hem 
de començar a comparar aquests maltractadors amb veritables terroristes, 
perquè és un tema que com que és en l’àmbit familiar se subestima-, quan 
sàpiguen que una institució com l’Ajuntament estarà vigilant-los, crec que 
s’ho pensaran dues vegades i perdran aqueix aire de prepotència, com el que 
jo vaig comprovar ahir en les portes d’aquest Ajuntament, mentre una senyora 
patia un atac d’histèria perquè li faltaven els fills, el marit mastegant xiclet es 
va fixar a dins del cotxe i la va deixar tombada en un banc de l’entrada. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Judith Ibàñez Vives, com a  
Regidora-Delegada de l'Àrea de Salut Pública, Serveis Socials i Dona, per 
manifestar que l’agradaria dir, a part del que ha dit la Sra. Espinosa, que creu 
que el punt recull, d’alguna manera, l’esperit de les dones del Consell, en tant 
i en quant es va valorar que si nosaltres seguíem amb la denúncia ens 
podríem posar amb moltes dones en contra. En canvi, sí creiem que és 
important que la dona tingui el suport de l’Ajuntament, i que sàpiga que ho té. 
I, a més a més, que el maltractador sàpiga que si la dona denúncia tindrà el 
suport de l’Ajuntament. Crec que amb això podem evitar molts casos i de 
l’altra manera ens haguéssim posat moltes dones en contra, perquè si la dona 
no vol denunciar, penso que tampoc som nosaltres qui  per seguir endavant 
amb la denúncia. Estic d’acord amb tot el tema, però en aquesta qüestió que 
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afegeix la Sra. Espinosa, d’alguna manera ja ho vam parlar personalment i 
amb les dones del Consell, creiem que és més adient tal i com s’aprova la 
Moció. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla 
Aguilera, per manifestar que és una iniciativa que està presa en els seus justs 
termes. Com a Ajuntament, ja sabeu que ens hem presentat, en alguns casos, 
com a acusació particular, bàsicament, algun cas de violació i de tràfic de 
drogues, i sumar la possibilitat de què ho puguem fer en aquests casos, si es 
donen, i esperem que no, és una bona iniciativa, i que ho fem sempre d’acord 
amb la Llei.  
 
 A mi,  hi ha lleis que m’agraden més,  d’altres que m’agraden menys 
i algunes que no m’agraden gens, però sí crec que és la nostra obligació 
complir, fer complir i respectar-les totes, les que ens agraden, i les que no ens 
agraden, en el ben entès que, a més, crec que tots compartiríem que sí hi ha 
poders que han evolucionat poc  -em refereixo a poders de l’Estat, que, a la 
vegada que són poders també són serveis públics, com és la justícia- i que no 
obtenen precisament una bona qualificació dels ciutadans. Per això, no és 
d’estranyar que avui, amb una certa solemnitat, hagin signat un acord els 
grans partits a nivell de l’Estat, a base de constatar quelcom que és una 
realitat però que és també un cert fracàs de la nostra democràcia, i és que 
després de més de vint anys, se constata que la justícia necessita reformes en 
profunditat, i que han d’haver també canvis en aquest àmbit. 
 
 Nosaltres, per tant, dins del marc de la legalitat vigent i 
escrupulosos amb la mateixa, en aquest i en qualsevol tema, actuarem 
defensant els interessos -esperem que no tinguem que fer ús- de les 
ciutadanes de Cornellà que siguin agredides i que estiguin, evidentment, 
d’acord amb què l’Ajuntament es presenti, com a acusació, defensant els seus 
interessos i que són els interessos també de la col·lectivitat.  
  
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents, i pel que fa a la Moció presentada pel Grup Municipal del PP, es 
retira per la seva Portaveu.  
 
 
 
 
 8.-  Demanar al Departament d’Ensenyament de la Generalitat 
de Catalunya, la signatura d’un protocol de creació de places escolars de 
0 a 3 anys. 
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 DICTAMEN 
 
 “L’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, des de fa aproximadament 
deu anys, té la voluntat de crear noves places del primer cicle d’educació 
infantil. Aquesta voluntat ha esdevingut en els darrers anys una necessitat per 
la quantitat d’infants que es queden sense plaça. 
 
 Actualment, l’oferta de la ciutat és de 262 places d’escoles bressol 
municipals, les úniques de titularitat pública. 
 
 Volem recordar que el Ple d’aquest Ajuntament, el curs passat, va 
aprovar un document que va ser enviat al Departament d’Ensenyament de la 
Generalitat de Catalunya, on, a més d’expressar les necessitats educatives  de 
la ciutat en la franja de 0 a 3 anys, oferia espais físics on poder ubicar aquests 
serveis. 
 
 Atès que les administracions públiques tenen l’obligació de garantir 
un nombre suficient de llocs escolars per atendre l’escolarització de la població 
que vulgui cursar els ensenyaments de l’educació infantil, segons estableix 
l’article 7.2 de la Llei Orgànica 1/1990, de 3 d’octubre, d’ordenació general del 
sistema educatiu, i que l’article 7.3 de la mateixa Llei encomana a 
l’Administració educativa la coordinació de l’oferta educativa de les diferents 
administracions públiques, 
 
 Atès que el decret de subvencions al qual ens acollim actualment és 
del tot inacceptable per aquest Ajuntament, tant pel que fa a la part 
econòmica com a les  responsabilitats sobre aquest cicle educatiu, 
 
 Coneixedors del protocol de col·laboració signat entre el 
Departament d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya i l’Ajuntament de 
Barcelona, del qual es desprèn la voluntat de la Generalitat de Catalunya 
d’impulsar la creació de places escolars públiques de 0 a 3 anys. 
 
 El President de la Comissió Informativa de Servei a la Persona, a 
proposta de la Regidora Delegada d’Educació, proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.-  Establir la negociació pertinent perquè abans de l’estiu es 
pugui signar entre les dues administracions un protocol de creació de places 
escolars de 0 a 3 anys, on es reculli: 
 

A.- La creació de noves places d’escola bressol a l’Escola Fontsanta i 
      Torre de la Miranda, i l’ampliació de l’escola bressol Edelweiss, 

per al curs escolar 2001-02. 
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B.- L’obtenció dels recursos de finançament (50% de les inversions), 
i l’increment de les 80.000 pessetes fins a un terç del cost de les 
places. 

 
C.- La temporalització per crear la resta de places que aquesta 

ciutat necessita. 
 
D.- El projecte d’obres per la imprescindible ampliació de l’Escola 

Almeda, donades les dificultats que té actualment per 
escolaritzar els infants del barri, i la inclusió d’una escola 
bressol, tal com va ser aprovat en el seu dia pel Parlament de 
Catalunya. 

 
 Segon.- Notificar el present acord als efectes oportuns, al 
Departament d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya i als Grups 
Parlamentaris del Parlament de Catalunya.” 
                                       
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Cristina Gasull Martínez, com a Regidora-
Delegada de l'Àrea d'Educació, es fa una explicació del dictamen, manifestant 
que amb aquesta proposta el que plantegem novament, és, per un cantó, el 
recordatori de què aquesta Ciutat té una oferta pública de caràcter municipal 
d’escoles bressol i que fa molts anys que podem demostrar amb les diferents 
actuacions i les ampliacions que hem fet, -en la mesura que ens ha estat 
possible-, el nostre desig de donar servei als infants de la ciutat. I també 
plantegem, novament que estem en una situació de negociació amb la 
Generalitat de manera que entre les dues administracions podem crear places. 
 
 Penso que –com ja vam comentar a la Comissió Informativa-, l’acord 
amb l’Ajuntament de Barcelona -encara que la situació certament és singular- 
no ens té perquè tancar les portes de què altres ciutats també puguem tenir 
acords amb la particularitat que tenim cada ciutat.  
 
 Per tant, allò que proposem és la signatura d’un acord on quedi clar 
per les dues administracions, els terminis, els llocs, els temps i les quantitats 
econòmiques, que es fixin per les dues administracions, per anar creant, 
l’abans possible, i si fos viable pel curs que iniciarem al setembre, noves 
places per a infants de 0-3 anys. Crec que està clar i ningú ho pot debatre, -
només cal mirar les llistes d’espera de les matrícules de les nostres escoles-, 
que, evidentment, tenim molta més demanda que oferta, tot i incloure 
l’ampliació que vam fer l’any passat. 
 
 Per això tornem a dir que nosaltres tenim voluntat i ganes, i tenim 
un pla fet, simplement, el volem debatre i el volem signar amb vostès, i també 
volem col·laborar en una situació de corresponsabilitat i no pas, -com fins ara-  
d’exclusiva responsabilitat de l’administració local. 
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 A continuació intervé el Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, senyor 
Ignacio Flórez Barrón, per manifestar que, indubtablement, el seu Grup està 
d’acord amb la petició que es fa, però que no voldrien que això quedés com 
tantes coses que s’aproven, i ja està. El problema, afegeix, és que com que té 
dubtes de què això -amb tota la agilitat que és necessària- se’n resolgui, creu 
que és  necessari fer quelcom més. 
 
 Crec que és necessari, continua manifestant el Sr. Flórez, estudiar 
la forma per aconseguir que aquests 150 nens que aquest any es queden fora i 
no poden accedir a les escoles bressol públiques, que això no sigui, com en 
altres nivells de l’ensenyament, un element o un incentiu perquè aquests nens 
acabin anant a l’escola concertada i a la privada, i, per tant, que es resolgui el 
problema per aquesta via. Creiem que és necessari que tothom aposti perquè 
això sigui així, perquè no quedi només en una reclamació i després ens 
contestaran: “que ja veurem”. Ja sabem que és el que passa amb aquestes 
coses. 
 
 Tot seguit intervé el senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del 
Grup Municipal d’ERC, per manifestar que el Grup Municipal d’Esquerra ha 
entrat ja a la fase 2, que és que nosaltres no estem disposats a acceptar-ho –a 
no ser que ens ho expliqueu-. La Moció diu: “Atès que el decret de subvencions 
és del tot inacceptable per l’Ajuntament”, i “coneixedors del protocol de 
col·laboració que s’ha fet amb l’Ajuntament de Barcelona”,- el qual no vol dir 
que sigui extrapolable, a no ser que s’avinguin, perquè suposo que les 
negociacions que ha hagut entre l’Ajuntament de Barcelona, i la Generalitat 
són singulars pel fet específic de ser la capital-. Nosaltres considerem que ja 
no ens acontenta el dir “sol·licitar”.  
 
 Nosaltres, per a votar a favor, demanem que hi hagi un petit gest 
movilitzador, que entenem que pot ser tan senzill com el que ja vam expressar 
en el Consell Municipal d’Ensenyament, que al menys es fes una reunió, una 
assemblea. Tenim les adreces de les 150 persones, pares i mares que s’han 
quedat sense portar als fills a l’escola bressol i, al menys allà, els diem que és 
el que estem fent, que és el que s’ha sol·licitat, i, d’alguna manera, allò que 
estem fent és carregant piles per tal que la pressió surti del que és el pur 
tràmit d’enviar uns papers unes administracions a les altres, i que no surten 
més enllà del que és el món institucional, i que a la gent del carrer no li arriba. 
 
 Ja entenc, continua manifestant el Sr. Tardà, que no n’hi ha les 
condicions, ni convé, ni això no implica convocar res, però, almenys, a aquests 
150 pares se’ls ha de fer viure quina és la posició de l’administració municipal 
de reivindicació davant de la institució, -en aquest cas, del Govern de la 
Generalitat-. 
 
 De manera que votaríem amb il·lusió a favor de sol·licitar el que 
aquí es demana si, a més a més, per part de l’Ajuntament hi hagués un petit 
gest d’anar més enllà d’aquest anar fent, d’enviar uns papers, de sol·licitar i 
sol·licitar.  
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 Si no ens expliqueu alguna cosa més, continua manifestant el Sr. 
Tardà, per què han de fer-nos cas?. Si resulta que no estem en absolut d’acord 
amb el decret –cosa que em sembla perfecte- i, a més, de la proposta no es 
desprèn cap pista que ens hagin de tractar com el cas de Barcelona, per què 
ens han de fer cas?. Si us plau, feu un gest d’una certa mobilització, sinó, 
nosaltres, com que la gent que ens vota a nosaltres ja saben que estem a favor 
d’això, ens abstindrem.         
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que entén que es vulguin 
millorar els recursos per al finançament de les places d’escola bressol, però el 
que no entén és per què l’Ajuntament de Cornellà, l’any passat, no es va voler 
acollir a la convocatòria de subvencions ja que podia considerar que no eren 
allò que realment volien però eren subvencions que haguessin pal·liat, en 
alguna mesura, la mancança de places que hi ha a l’Ajuntament de Cornellà. 
 
 És lògic que es vulgui un conveni com el que té Barcelona, però bé, 
moltes ciutats s’han adherit o s’han acollit a les subvencions de l’any passat i 
aquest any podran tenir millores en les seves escoles bressol, i això és una 
cosa que m’agradaria que expliquessin el per què. 
 
 S’ha de ressaltar que la LOGSE, en l’article 7.2, estableix que 
l’educació infantil tindrà caràcter voluntari. “Les administracions públiques 
garantiran l’existència d’un nombre de places suficients per assegurar 
l’escolarització de la població que ho sol·liciti”, o sigui, que no és solament 
funció de la Generalitat crear places de 0-3 anys, perquè diu “de les 
administracions”, i aquí hi ha la Generalitat, l’Estat i els ajuntaments, i 
tothom qui vulgui col·laborar, -els pares també-. 
 
 També cal recordar que la LOGSE va ser aprovada pel Partit 
Socialista. La història dóna males passades.  La LOGSE és una Llei molt 
ambiciosa, però no va preveure els recursos per poder complir tot el que 
especificava.     
 
 Tot seguit pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, 
com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que el seu Grup 
estarà d’acord amb tot allò que sigui millorar l’ensenyament a la Ciutat, però 
hi ha dos punts de l’acord que m’agradaria que ho expliquessin. El primer és 
això que es diu de les 80.000,- pessetes, ja que no ho he comprés molt bé. I el 
segon, en relació al punt D, sabem que aquest estiu comencen les obres 
d’ampliació del col·legi Dolors Almeda, que ha estat inclós en els pressupostos 
de l’any 2000, en la Generalitat, a proposta, precisament, del Grup del Partit 
Popular en el Parlament de Catalunya.  S’ha fet tard, però sembla ser que ho 
arreglaran, però el que no entenc d’això és que, a hores d’ara, se sol·liciti el 
projecte d’obres, estem al juny i suposo que les obres es faran a l’agost. 
 
 Per tant, no sé si estem parlant de la mateixa cosa, o estem parlant 
d’una altra cosa. I dir que en la Comissió Informativa d’Urbanisme tampoc 
se’ns va explicar si això estava en projecte.  
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 A continuació intervé la senyora Carmen Romero López, com a 
Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que el seu Grup sí que 
està a favor de la Moció i considera que és normal que al PP i CiU, no els hi 
agradi aquesta Moció.  
 
 Evidentment, que l’escola Dolors Almeda, -com diu la Sra. 
Espinosa- es farà a instància d’ells, però també a instància de molts partits 
més que també ho van reclamar. El que passa és que els pressupostos van 
estar pactats entre els dos partits de dretes, i no s’han tingut en compte les 
peticions de la resta, o sigui, que això és una qüestió interna. 
 
 Crec que, evidentment, del que estem parlant és de la campanya de 
l’anterior Conseller, Sr. Hernández, que parlava de 30.000 places d’escoles 
bressol i que, Cornellà que té un dispositiu inicial propi, que ja funciona, el 
que demana és que se’l reconegui i que es comparteixi també la 
responsabilitat que es va dir que es faria des de la Generalitat. 
 
 No és tan difícil posar-nos, més o menys, a l’alçada de Barcelona, 
tampoc no és demanar més del compte, perquè, en principi, allò que fa 
Barcelona és dir: “nosaltres tenim aquesta xarxa i la volem compartir amb la 
Generalitat”. I nosaltres diem el mateix: “tenim una xarxa, tenim uns centres 
en funcionament i volem que, realment, vostès també tinguin les seves 
competències i facin ús i aportin allò que segons les seves competències també 
els hi pertoca”. 
 
 Ja veig que, possiblement, l’educació de 0-3 anys es consideri que 
no és prioritària o que no és important sinó que és de caràcter voluntari –com 
diu el Sr. Artís-, però un nen/a que hagi passat per l’escola i hagi estat 
socialitzat de 0 a 3 anys, no és el mateix que el que arriba després i ha 
d’entrar a dintre de tota la dinàmica educativa, a partir dels 3 anys en 
endavant. 
 
 Això sí que ho tenia previst la LOGSE perquè qualsevol programa o 
treball que s’ha fet sobre programació s’ha comptat els cicles que hi ha a la 
primària, a la secundària, i també en el pre-escolar, sempre, s’ha considerat la 
base fonamental que suportava la resta dels cicles que venien posteriorment. 
 
 Dir també, afegeix la Sra. Romero,  que ja era hora que nosaltres 
decidíssim fer això, i que hauríem de donar una mica més d’empenta, perquè 
també la Generalitat acompleixi alguna de les coses que diu, i que una vegada 
passades les campanyes, doncs que ho demostrin. 
 
 Acte seguit pren la paraula la senyora Cristina Gasull Martínez, 
com a Regidora-Delegada de l'Àrea d'Educació, per aclarir algunes qüestions. 
En primer lloc, quan demanem el projecte d’obres de l’escola Almeda, no ens 
referim a aquestes dues aules A-B, que, en teoria i esperem que a la pràctica 
també, iniciaran la seva construcció aquest estiu. Quan demanem el projecte 



 24

d’obres que permeti l’ampliació de l’escola, ens referim a doblar l’escola 
completa, és a dir, de 3 anys a 12 anys. 
 
 Aquesta escola és una escola d’una línia senzilla, que el seu terreny 
ja permetia aquest desdoblament, i,  que se’ns està quedant molt petita. Tan 
petita que alguns espais comuns de l’escola s’han tingut que aprofitar per a 
escolaritzar nens, com a classes normals en lloc d’espais de música o espais 
d’unes altres activitats.  
 
 Per tant, el projecte al qual ens referim, -que potser no ho hem 
explicat prou bé- és que volem conèixer l’ampliació complerta de l’escola i allò 
que demanem és que, quan aquest projecte complert, -no les dues aules que ja 
estan- es dibuixi, es presenti, i puguem veure el plànol amb aquesta feina que 
s’ha de fer, i es facin, en aquell moment, no deu anys després, uns nous 
espais que permetin una escola bressol. 
 
 Sol·licitem el desdoblament complert de la línia de l’escola, és a dir, 
tenir una escola de dues línies, i, a més, i al mateix moment, el projecte i, per 
tant, la construcció d’una escola bressol, cosa que permet perfectament el 
terreny i, evidentment, ho demanda la població. 
 
 Pel que respecta a la qüestió de les 80.000,- pessetes, és la 
subvenció que es va plantejar l’any passat. Si t’apuntes a aquesta ajuda de 
creació de noves places, et donen 80.000,- pessetes/nen/any,  i una part de 
construcció, si és que has de fer-la, sinó tampoc. I 80.000,- pessetes sobre un 
preu mig al voltant del mig milió de pessetes/nen/any, no incloent menjador, -
perquè això no és subvencionable de cap de les maneres-, evidentment, és una 
quantitat molt minsa. 
 
 Crec que tots som molt conscients i a tots ens agrada molt la 
col·laboració de les administracions, i tenim molt clar que devem, que podem i 
que volem participar amb l’etapa 0-3 anys, i la veritat és que en altres etapes 
també, però en aquesta, a més, la Llei preveu la capacitat de totes les 
administracions per posar-se d’acord per establir serveis de 0-3 de manera 
conjunta.  
 
 Demanem simplement que no sigui l’administració local la que 
tingui tot el pes en aquest moment de les escoles bressols amb una petita 
participació de la comunitat, de l’administració educativa sinó que, amb 
aquest esperit i realitat de la Llei que el Sr. Artís ens recordava, sigui una 
col·laboració molt més igualitària -aquí apareix el recordatori dels famosos 
terços, i els terços són l’administració autonòmica, l’administració local i les 
famílies-. Partim del fet de què un d’aquests terços sempre s’ha de revisar i 
com ni tan sols el tenim, no ens plantegem revisar-ho, i és el terç de les 
famílies, perquè no totes les famílies de la Ciutat poden pagar el seu terç, i, 
per tant, haurem de compensar, entre les altres dues administracions aquest 
terç de moltes famílies que no podrien fer servir aquest servei si haguessin de 
pagar-ho. 
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 De moment, la compensació ja la faríem, i, per tant, demanem el 
compliment de la Llei i la col·laboració de les administracions en crear noves 
places amb en situació més adulta i molt més madura, de corresponsabilitat, i  
no donant una petita quantitat que permeti dir que hem creat no sé quants 
milers de places quan l’únic que hem fet és, dels 11 mesos, pagar un mes. Em 
sembla que és un sistema que no ens pot funcionar a tots plegats .  
 
 Nosaltres no vam acceptar això perquè ens va semblar que era 
enganyar a la població dir que, en aquest país, s’havien creat no sé quantes 
places des d’una administració perquè hi havia la promesa d’un senyor 
Conseller, que va deixar de ser-ho, i no podem demanar responsabilitat del 
que va dir, encara que a tots ens va fer molta il·lusió d’allò que va dir. El que 
no es pot fer és anar dient que es van creant places a costa de les 
administracions locals, perquè moltes d’aquestes places que ja comencen a 
aparèixer com “de nova creació”, són, en gran mesura, de l’administració local 
o d’unes altres entitats, moltes d’elles d’escoles que han ofert els seus 
parvularis cap avall, i sí són subvencionades, però, realment aquest no és el 
model de la nostra escola bressol i penso no és el model que la nostra 
ciutadania reclama i mereix. 
 
  Considero, afegeix la Sra. Gasull, que tenim l’obligació d’informar, 
no només a les 100 famílies que queden sense plaça, de tot el que hem fet i 
anirem fent, sinó que hem d’informar a la ciutadania en general, amb tots els 
mecanismes que se’ns ocorri i que tinguem per anar explicant quines són les 
nostres acciones i a on estan encallades, és a dir, per què no hi ha resposta, i 
qui és el que no respon. 
 
 A la Comissió Informativa ja vaig explicar que a moltes d’aquestes 
famílies ja se’ls hi havia explicat i se’ls hi havia demanat la signatura d’un 
document, en certa manera perquè també es donés suport a aquesta Moció 
des de la pròpia ciutadania, i ho seguirem fent. I espero que la majoria del 
Consistori doni suport a la proposta de creació de noves places evidentment, 
per l’administració educativa que és qui té, crec, si voleu, hauria de tenir de 
manera voluntària i molt conscient l’obligació de facilitar als ciutadans/nes 
serveis pels seus infants. 
 
 Seguidament intervé el senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’ERC, per assenyalar que volia dir que en relació a la 
seva intervenció no es tractava d’informar sinó de traslladar una part del 
protagonisme de la reivindicació a les persones que estan directament 
implicades o afectades, perquè el tema no és informar, sinó posar en comú a 
les persones afectades, de manera que a mi em semblava que hi ha d’haver el 
motor d’aquesta reivindicació, ha de ser el Govern de la Ciutat, o el Plenari 
Municipal, però qui realment s’ha de basquejar és la ciutadania directament 
afectada, i, per això, considerava que seria bo fer una assemblea o que la 
Regidora d’Educació es reunís amb els afectats, perquè es convertissin en el 
suport col·lectiu de la reclamació. No es tracta d’enviar una carta a cadascú. 
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 Tot seguit pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que, independentment 
que està d’acord amb allò que deia la Sra. Gasull, sobretot està amb l’afegitó 
que deia el Sr. Tardà. Recordar que la LOGSE diu que aquesta etapa és 
voluntària, però aquests 150 nens que a Cornellà no hi tenen plaça, volen, 
tenen la necessitat d’accedir, per tant, la solució ha de ser que aquesta 
voluntat sigui coberta. 
 
 A continuació intervé el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que està d’acord amb 
donar suport a aquesta proposta i creu que s’han de millorar les places de 
l’ensenyament de primària, o preescolar, però el que sí xoca és el preu de 
l’ensenyament públic, que una plaça d’un nen costa cinc-centes mil pessetes, i 
a la privada, pràcticament costa una tercera part. Allò que no es pot comparar 
tampoc és la qualitat d’una i de l’altra, però aquí a Cornellà de 0-3 anys, val 
una tercera part de les cinc-centes mil pessetes. 
 
 Acte seguit pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar en 
primer lloc i dirigint-se a la Sra. Romero, que sí que l’interessa aquesta 
proposta, i prova d’això és que la votarà a favor. A més, assenyala, quan aquí 
es van fer, fa temps, unes mocions referents a demanar, no només per a les 
escoles bressol sinó per a la resta de les escoles de Cornellà, jo he donat  el 
meu suport, i, a més, les vaig enviar al meu Grup Parlamentari que han fet el 
que han pogut, perquè cada Grup fan el que poden. 
  
 Hi ha una altra cosa que no entenc, si a Almeda es va demanar una 
ampliació i encara es necessiten més places, perquè sabem que és un barri 
que està en creixement, i que és un col·legi que s’ha fet petit, i ja comencem a 
fer les coses malament, perquè crec que l’Ajuntament tenia ple coneixement de 
què aquest barri creixeria, i es va fer un col·legi amb poques places i ara es 
demana ampliació, doncs per què no fem totes les coses d’una vegada i es 
demana i que ho ampliïn tot junt? 
 
 Sens dubte estic a favor de la Moció i en contra de què no sé si 100 
o 150 nens, -perquè estic escoltant aquí 100 i per un altre costat 150, i serà 
de cara a això de mobilitzar, doncs sempre mobilitzen més 150 que 100-, no 
estiguin escolaritzats. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Cristina Gasull Martínez, 
com a Regidora-Delegada de l'Àrea d'Educació, per manifestar que li fa il·lusió 
que aquest tema sigui tan important i tinguem tanta passió, perquè considera  
que és molt important per a una ciutat poder ofertar als seus ciutadans/nes 
adults serveis de qualitat per als seus infants. 
 
 Per contestar a la Sra. Espinosa, dir que quan es va demanar 
l’escola Almeda, a molta gent ens va costar, sobretot a molta gent d’Almeda, i a 
l’escola, i a l’administració i a tothom que hi havia aquí, convèncer de la 
necessitat de construir una escola en funció d’uns habitatges que ni tan sols 
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estaven dibuixats, i vam jurar i perjurar que allà hi haurien cases i que hi 
haurien ciutadans i que, a més, seria una opció d’escola pública. 
 
 Recordo perfectament que quan vam fer la cessió del terreny -que 
era un terreny que des d’aquí vam apostar perquè si en algun moment es volia 
ampliar, hi cabés l’escola- es va dir des d’altres administracions que era una 
exageració, i nosaltres ens la vam jugar. I quan vam aconseguir entre tots 
plegats, que es pogués fer aquella escola de línia senzilla, molts creuàvem  els 
dits perquè pensàvem que no la emplenaríem. 
 
 Crec que el dedicar-se a la vida púbica, en una regidoria o al govern 
o a l’oposició, no ve amb el títol una bola màgica. Un fa apostes, i a vegades 
les guanya, a vegades té sort, i a vegades no. Nosaltres vam fer una aposta, 
que ens va costar, i la vam guanyar i la ciutat va guanyar una escola nova 
d’un disseny preciós. 
 
 Si nosaltres tinguéssim la competència de l’educació primària, no 
ens trobaríem on ens trobem, però no la tenim, per tant, anem dient-li a qui la 
té, què ha de fer. Un any després de la inauguració vam començar a demanar 
l’ampliació del parvulari amb l’escola, amb l’APA, amb molta gent, i ara 
aconseguim dues aules. L’any passat ja vam demanar l’ampliació completa, i  
“las cosas de palacio van despacio y a veces llegan tarde”. En aquest cas, la 
ciutat no arriba tard a fer les seves demandes, en tot cas, qui ha de fer la 
construcció arriba tard a fer-la. 
 
 Evidentment que jo ho sento, però crec que, en el moment que vam 
plantejar la construcció de l’escola d’Almeda en línies senzilles, era un suïcidi 
plantejar-se una escola de línia doble, recordeu els nens que en aquell 
moment hi havia a Almeda, i les cases s’estaven començant a fer. Haguéssim 
tingut durant molts anys mitja escola buida –i era possible que l’emplenéssim 
o que no. 
 
 No s’ha d’oblidar tampoc que el problema no és tant de com se’n 
desenvolupen les coses sinó de les dificultats que té una administració per 
resoldre les coses en el seu moment, sobretot, perquè no hi ha diners per fer 
els encàrrecs que calen. En el cas de l’ampliació d’Almeda demanàvem que, 
com primer termini s’ampliés el parvulari, que són quatre aules, i només tenen 
diners per a dues. Per tant, les coses s’han de col·locar en el seu lloc, en el seu 
moment no tenia sentit una línia doble, teníem que deixar que l’escola se 
desenvolupés, veure realment com s’integrava el barri, quina opció feien els 
ciutadans, i ara, ja tenim aquesta experiència, ja portem temps reclamant i, 
evidentment, nosaltres no tenim la capacitat ni la possibilitat legal ni 
econòmica d’invertir en la construcció d’una escola nostra. I a qui li pertoca, 
suposo que té moltes dificultats per donar suport a les escoles de ciutats com 
la nostra. 
 
 En relació a allò que deia el Sr. Artís-, de què la plaça d’un nen/a 
d’una escola bressol municipal era cara, -potser no m’he explicat bé-, estem 
parlant de 500.000,- pessetes, per  11 mesos. 11 mesos estan els nens a 
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l’escola però  el personal està 12 i té dues pagues. Evidentment, les famílies no 
paguen aquestes 500.000,- pessetes, paguen una part i la resta ho paguen les 
altres administracions, majoritàriament, l’administració local. 
 
 Dir que l’escola privada, és molt més barata..., crec que les famílies 
paguen preus similars, però no perquè sí tenim la demanda que tenim i ells 
no, i no és perquè no tinguin ganes de fer les coses, sinó perquè és evident que 
no poden tenir ni els nostres espais físics, ni els nostres patis ni la qualificació 
del personal, ni els serveis, o sigui, que no es pot parlar de si són cares o són 
barates, en funció de comparatius, del que es paga o del que costa a final de 
mes. En tot cas, hem de parlar de quins són els serveis que donem i si per 
aquests serveis els preus són ajustats o, realment, estem fent un 
malbaratament, i bé, pot venir a mirar els comptes quan vulgui.  
 
 Més barat, més ajustat, més controlat, és bastant difícil. Crec que 
és un preu molt raonat, molt coherent i molt responsable per a una ciutat com 
la nostra, i l’únic que plantegem és que, evidentment, els nostres ciutadans no 
el poden assumir i que l’administració local sola no pot crear noves places 
amb aquests preus i, per tant, necessitem que algú sigui sensible i es posi al 
costat i també faciliti l’escolarització d’aquests nanos . 
 
 Finalment pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla, per 
respondre alguna pregunta que s’ha fet i que no ha tingut resposta. Per què 
nosaltres no ens hem acollit a les subvencions?, perquè no hem decidit crear 
noves escoles bressol, i no ho hem decidit perquè cada plaça ens costaria 
400.000,- pessetes que hauríem de pagar, amb una promesa de 80.000,- 
pessetes que ens pagaria la Generalitat i no al comptat, ja que tots sabem que 
no és precisament, diligència el que hi ha a l’hora de pagar, sinó que saps que 
s’han de pagar les nòmines, la electricitat, tot això sí que s’ha de pagar, cada 
mes els treballadors cobren, però les subvencions arriben quan arriben, 
després de 18 mesos, mai abans de l’any. 
 
 Per això no ens hem acollit. Per què hi ha d’altres  que no han fet? 
Doncs perquè hi ha altres municipis que no tenen cap escola bressol, molts, la 
immensa  majoria dels municipis de Catalunya, no tenen escola bressol de 
titularitat municipal. Podem citar a Sant Joan Despí, que tenim més a la vora, 
on hi ha una de la Generalitat, però no hi ha cap de l’Ajuntament. Aquí tenim 
quatre municipals i cap de la Generalitat, i crec que és una raó de pes. 
 
 La Ciutat i els ciutadans de Cornellà ja paguen i fan un esforç 
superior a la mitjana, això sense cap mena de discussió, i per això, no ho hem 
fet, perquè una cosa és que la LOGSE digui que aquesta és una educació 
voluntària –que ho és- i per això precisament no crec que ningú defensi que 
aquesta etapa educativa sigui gratis, la gran majoria de les forces polítiques 
que tenen representació parlamentària plantegem que aquesta és una etapa 
que atès que, és voluntària, és normal que les famílies col·laborin. 
 
 La LOGSE que la vam votar els socialistes i CiU, certament diu que 
les administracions “facilitaran”, i diu “les administracions” perquè no oblidem 
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que, en determinades parts d’Espanya, -aquesta és una Llei d’àmbit estatal-, 
l’educació és una competència que no és de les comunitats autònomes, encara 
no està traspassada, però les lleis que estableixen quins són les competències 
municipals, -la Llei Municipal de Catalunya- no diu que aquesta sigui una 
competència municipal. Ho podria dir, però la Llei que va aprovar el Parlament 
de Catalunya no diu que aquesta sigui una competència municipal, però, tot i 
això, perquè tenim una voluntat de solucionar un problema que és objectiu en 
la nostra ciutadania, estem disposats a participar i fem una proposta que no 
sembla desgavellada i és que col·laborin les famílies i que col·labori la 
Generalitat.  
 
 Les 30.000 places que tenien que crear, resulta que les han de crear 
altres, i que ells donaran un petit ajut, que cobrarem al cap d’un any i mig. 
Aquesta és una broma, de molt mal gust, per cert. Plantejar, com a mínim, 
allò del sostre d’un conveni que ja ha signat amb l’Ajuntament de Barcelona,- i 
no crec que els ciutadans, els nens de Barcelona, hagin de tenir més drets que 
els ciutadans de Cornellà, en aquest aspecte, per molt que sigui la capital de 
Catalunya,-  crec que és molt normal que demanem, com a mínim, un tracte 
equiparable. I considero que en el cas de Barcelona, tampoc arriba a cobrir un 
terç perquè, a més, allí el cost de plaça és més car que aquí. Nosaltres estem 
en una banda, -per entendre’ns- mitja. No crec que els privats siguin més 
barats, d’entrada, perquè nosaltres en el cost, no imputem els edificis, i els 
privats  si els tenen en lloguer, teòricament, els han d’imputar. La llum ens 
costa igual a tots, i l’aigua, i pel que respecta als sous, tampoc crec que  
paguem sous tres vegades superiors als que paguen en el sector privat. 
Aquesta no és la percepció que tinc, i, sens dubte, no és la percepció que 
tenen les persones que treballen en l’escola bressol municipal, i, per tant, com 
això són faves comptades, aquí no hi ha grans coses, són despeses molt 
directes. 
 
 Quant a la proposta que fa referència a Almeda, crec que la Sra. 
Gasull s’ha estès suficientment. Hi ha  alguna resolució del Parlament que 
també parla, d’això i tampoc és cap novetat que les resolucions del Parlament 
no s’acompleixin.  
 
 Aquí també hi ha un nou acord del Parlament de fer un nou mapa 
de secundària –que de moment no s’acompleix- això és quelcom que també val 
la pena posar de manifest, i per suposat, que s’ha d’informar a la gent, als 
afectats, als que ho són avui, i als que puguin ser-ho demà.  
 
 Aquest és un servei temporal no com la sanitat, per tant, cal que ho 
sàpiga el conjunt dels ciutadans i a això també ens dedicarem, sabent que 
això té els efectes que té i que la posició del Govern de Catalunya, si no fan 
cas de les resolucions del Parlament, imaginem,  si estaran “espantats”, 
perquè nosaltres concentrem a cent o a dues-centes persones. 
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents, amb l’abstenció del Portaveu del Grup Municipal d’ERC, senyor 
Joan Tardà i Coma. 
 
 
 
  

II 
 

PART DE CONTROL 
 
 
 
MOCIONS DELS GRUPS POLÍTICS MUNICIPALS 
 
 
 1.- Moció dels Grups Municipals d’IC-V i d’EUiA,  de rebuig a les 
polítiques econòmiques del Banc Mundial,  i de suport a la Carta de Porto 
Alegre del Fòrum d’Autoritats Locals  per a la Inclusió Social. 
  
 MOCIÓ 

 
 

 “Atès que el Banc Mundial, que recentment s’ha vist forçat a 
suspendre la conferencia que tenia previst portar a terme a Barcelona aquest 
mes de juny, es troba enfront de les polítiques econòmiques que duu amb 
altres institucions com el Fons Monetari Internacional, l’Organització  Mundial 
del Comerç o l’Organització per al Comerç i el Desenvolupament Econòmic, 
que estan proposant un model de globalització els efectes del qual són 
perversos i desastrosos, 
 
 Atès que aquest efectes fan que les diferències entre rics i pobres 
s’incrementin, tant entre Estats com en l’interior d’aquest I que continents 
sencers com és el cas d’Àfrica hagin sofert processos greus de degradació en 
les darreres dècades, 
 
 Atès que les dones, que per raons culturals, han d’assumir sovint la 
responsabilitat de la supervivència familiar en molts països, i per aquest motiu 
són les menys afavorides en la distribució de recursos, i això vol dir la 
feminització de la pobresa, fins al punt que un 70% de les persones pobres del 
món són dones, 
 
 Atès que la liberalització salvatge dels mercats està destruint les 
precàries economies locals i socials aconseguides, 
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 Atès que el gruix del patrimoni ambiental de la humanitat està 
situat als països del Sud i que aquest es veu greument amenaçat pel model de 
desenvolupament que s’està imposant al Sud, 
 
 Atès que tot això provoca que els fluxos migratoris del Sud cap al 
Nord s’accelerin, i que la resposta del Nord sigui el tancament de les fronteres, 
imposant-se a més polítiques discriminatòries que redueixen les millores 
laborals i socials aconseguides, 
 
 Atès que el model globalitzador amenaça la diversitat cultural i 
lingüística, la diversitat de valors, així com la de col·lectius i ètnies i que els 
conflictes bèl·lics es mantenen sobretot en els països menys desenvolupats,  
tot afavorint un dels negocis més perversos del segle XX: el comerç d’armes 
impulsat des dels països del Nord, 
 
 Atès que en aquest context la societat catalana, abans de la 
suspensió de la trobada del Banc Mundial a Barcelona ja s’havia mobilitzat 
per tal de donar-hi una resposta que volia recollir el conjunt de propostes i 
alternatives que foren presents en el Fòrum Social Mundial celebrat a Porto 
Alegre, en el qual varen ser nombrosos els càrrecs públics locals que varen 
defensar la necessitat de desenvolupar polítiques contra l’exclusió social i 
avançar cap a la globalització de la solidaritat i de tota la ciutadania, 
 
 És per tot això que els Grups Municipals d’IC-Verds, i EUiA  
proposem al plenari l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Declarar al Banc Mundial institució no grata. 
 
 Segon.- Adherir-se a la campanya contra el Banc Mundial i al 
manifest “Un altre món és possible, globalitzem les resistències i la 
solidaritat.” El text del qual s’acompanya en l’annex 1. 
 
 Tercer.- Aprovar la Carta de Porto Alegre del Fòrum d’Autoritats 
Locals per a la Inclusió Social. El text del qual s’acompanya en l’annex 2. 
 
 Quart.- Signar un protocol de cooperació per a la divulgació del II 
Fòrum d’Autoritats Locals a celebrar el pròxim any a Porto Alegre. 
 
 Cinquè.- Fer arribar aquesta moció a tots els Grups del Parlament 
de Catalunya, a la Federació de Municipis de Catalunya i a l’Associació 
Catalana de Municipis.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ignacio Flórez Barrón, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’EUiA, es fa una explicació de la Moció, manifestant que aquesta 
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Moció té tota l’exposició de motius ben detallada i conté també dos annexes, i 
que en les resolucions que es proposen hi ha dues parts, una sobre el tema 
del Banc Mundial i una altra referent a l’aprovació de la Carta de Porto Alegre. 
 
 L’annex que parla del Banc Mundial, com podeu veure, és un 
comunicat que s’havia fet abans de què decidíssim retirar o no celebrar aquí 
aquesta trobada que teníem prevista, però, això és independent de les raons 
de què estem en contra de les polítiques que aquestes institucions, tant el 
Banc Mundial com l’Organització Mundial del Comerç, o el Fons Monetari 
Internacional, indubtablement, tenen unes conseqüències que tothom estem 
veient quines són, sobretot, aquells països del tercer món, que estan patint les 
conseqüències d’una política realment agressiva, no només contra les 
persones, contra els recursos sinó, fins i tot, contra el futur d’aquests pobles. 
 
 Això es detalla, més o menys, en l’exposició de motius, però per part 
del Grup Municipal Socialista, se’ns ha demanat que aquesta part la podíem 
retirar, pel que fa al Banc Mundial, perquè diuen que no veuen molt clar el  
redactat, amb la voluntat, fins i tot, d’intentar trobar un altre redactat i en el 
proper Ple, tant si hi ha acord com si no, nosaltres ho tornaríem a presentar. 
 
 Hem de dir, continua manifestant el Sr. Flórez, que el tema de la 
Carta de Porto Alegre, com el del Banc Mundial, estan relacionats el Manifest i 
totes les mogudes que hi ha de rebuig i de resistència a aquestes polítiques, i, 
per tant, nosaltres molt contents de què a la Carta de Porto Alegre, la senyora 
Carmen Romero López, Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, donarà lectura, i 
pensem que és una cosa bona que se’n conegui per part de tots.  
 
  A continuació intervé la senyora Carmen Romero López, Portaveu 
del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que tal com explicava el company 
Sr. Flórez, hem arribat a l’acord de retirar la Moció, en principi per a intentar 
que el mes vinent, hi hagi un consens important envers aquesta Moció. 
 
 Crec que no cal explicar-la ara perquè l’explicarem el més vinent, i 
sí haig de dir que si presentem aquesta Moció és, tant el rebuig del Banc 
Mundial, com la part que afecta a la Declaració de Porto Alegre, és perquè crec 
que l’estat de globalització  econòmica i financera que estem vivint en aquest 
moment, ha buidat de contingut la democràcia. 
 
 Penso que si estem intentant lluitant en contra d’aquesta situació, 
de la perversitat de la  globalització, és perquè cada vegada més, la figura de 
les regions, del pobles, de les entitats estan perdent valor i no tenen prou 
poder de decisió. Per tant, si us assembla bé, la retirem i l’acabarem d’explicar 
en el proper Ple del mes de juny.  
 
 
 Després d’això la Moció es retira pels Portaveus dels Grups 
Municipals d’IC-V i d’EUiA . 
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 3.- Moció del Grup Municipal d’EUiA, sobre els arbres de la 
Ciutat. 
 
 MOCIÓ 
 
 
 “En diferents ocasions hem manifestat la nostra incomprensió i 
desacord amb la forma en què es talen i substitueixen molts arbres de la 
ciutat. Recentment, vam fer una pregunta per escrit al senyor Antonio 
Martínez respecte a l’eliminació d’un gran om en la confluència de l’Avinguda 
Sant Ildefons amb la Carretera d’Esplugues i a l’estat en què es troben els 
castanyers del carrer Miquel de Roncalí. 
 
 La resposta ha estat una lamentable justificació: les arrels de l’om 
estaven aixecant la vorera, amb el perill de què algú pogués ensopegar i, a 
més, en base al contracte amb una empresa de publicitat, ha estat substituït 
per un opi publicitari. Quant als castanyers, diu que la seva frondositat actual 
no és mostra de salut, la qual cosa es justifica amb varies fotografies d’un 
arbre que, efectivament està mort. Cap mostra de què els altres estiguin 
malalts per tenir que treure’ls el proper any, com ens varen dir. Tot sense 
admetre que hagi pogut haver el mínim error. 
 
 La dinàmica dels fets consumats es palès: una vegada que els 
arbres són eliminats i retirats, ja podem picar de peus, com no podem 
comprovar quin era el seu estat, no servirà de res, però ens queda la raó de 
que tampoc se’ns pot demostrar el contrari. 
 
 Tot això demostra que la vàlua d’un arbre és considerat nul davant 
qualsevol altre element, màxim quan aquest genera beneficis econòmics. 
Estem davant l’argument de sempre, plantem molts nous. Aquest és un fet 
que moltes persones de la nostra ciutat no poden comprendre i pregunten: A 
què se’n deu la constant substitució d’arbres adults per nous plançons? Qui 
se’n beneficia d’aqueixa forma d’actuar?. 
 
 Per tot l’exposat, proposem: 
 
 Primer.- Que atès que la retirada d’un arbre no és un acte que 
s’hagi de decidir en un moment, sinó que es deu a una planificació o a una 
idea meditada, o al menys així ha de ser, demanem que abans de treure’l es 
comenti en la Comissió Informativa i que se’ns doni la oportunitat de veure-ho 
i discutir quina és la millor solució. 
 
 Segon.- Que abans de plantar els nous s’analitzi i relacioni el lloc 
en el que es planta amb el tipus d’arbre que es posa, atès que hi ha arbres 
que, per exemple: als pocs anys s’han de treure perquè aixequen la vorera o 
altres coses semblants.” 
                



 34

 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ignacio Flórez Barrón, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’EUiA, es fa una explicació de la Moció, manifestant que sap que, 
alguna  vegada, li han dit que és molt insistent en assumptes relacionats amb 
temes d’arbres, zones verdes i tot un seguit de coses, i això és veritat. 
 
 Però aquesta Moció ha estat precedida d’uns fets concrets i d’una 
pregunta per escrit al Tinent d’Alcalde de Via Pública, Manteniment i Serveis, 
la resposta de la qual no només no satisfacció, sinó que, fins i tot, no n’hi ha 
voluntat de què les coses canviïn. 
 
 En l’exposició de motius de la Moció, ja expliquem tot el que ha 
passat, per exemple, amb aquell gram om que hi havia a la cantonada o a la 
confluència de l’avinguda Sant Ildefons amb la carretera d’Esplugues, i també 
als castanyers del carrer Miguel de Roncalí. 
 
 La resposta pel que fa a l’om, és que aixecava la vorera i que algú hi 
podia caure, i això no ho discuteixo, perquè no sé si aquesta solució era 
l’única treure per posar un opi de propaganda. No ho entenem, perquè si això 
es podia posar, es podia posar al costat, i s’hi havia d’haver  resolt el problema 
de les arrels, si realment això era així. 
 
 Per una altra banda, el tema dels castanyers del carrer Miquel de 
Roncalí, es justifica, amb tot un seguit de fotografies de què aquests arbres 
estaven malalts, però bé, hi ha moltes fotografies d’un arbre únic, amb detalls, 
però es pot veure que només és d’un únic arbre, que efectivament està mort, i 
que fins i tot, ens estranya que no s’hagi tallat, quan van tallar els altres. 
Deien, quan se’n van tallar aquells, que la resta, l’any següent, s’havien de 
tallar perquè tots estaven malalts, i,  en el moment que va arribar la 
primavera, encara hi són, frondosos i macos, meravellosos, i es diu que això 
no és justificació per dir que estiguin sans o que estiguin malalts, i, a més a 
més, dóna la casualitat que alguns dels tallats han brotat, per tant, no estaven 
tan morts. 
 
 Nosaltres ja una vegada vam dir que quan es tallessin arbres seria 
bo que es comentés i el Sr. Alcalde em va dir que no es podia reunir la 
Comissió Informativa quan s’havia de tallar un arbre,  jo comprenc que això és 
veritat, però la tala dels arbres no es pensa d’avui per demà, i cada més hi ha 
una Comissió. 
 
 Allò que demanem és que, quan s’hagin de retirar arbres, es 
plantegi que això s’ha previst, i quan arribi a la Comissió s’analitzi si realment 
és la millor solució, perquè després ens trobem amb el fet consumat de què 
això no té solució, i que, fins i tot, no podem demostrar si estava o no malalt. 
A vegades, fins i tot, hem tingut algun problema amb els tècnics d’aquest 
Ajuntament que tenen cura d’això, dient que si dubtàvem de la seva 
professionalitat. 
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 Pel que respecta als nous plançons que van substituint això és 
constant, a vegades, hi ha gent que pensa si realment hi ha interès de què 
visquin els adults o hi ha un interès de substituir-lo per uns altres. 
 
 Nosaltres aquí plantegem que s’analitzi el lloc on es col·loca i quin 
tipus, perquè hi ha arbres que s’han plantat fa molt poc, per exemple, aquell 
que diuen “de botella”, que té un desenvolupament del tronc, i ja als tres o 
quatre anys estan rebentant també les voreres. Per tant, és necessari que se 
sigui més curós en aquest sentit i que s’analitzi bé quin tipus d’arbres s‘han 
de col·locar en cada lloc. 
 
 A continuació intervé el senyor Antonio Martínez Flor, com a 
Regidor-Delegat de l’Àrea de Via Pública, Manteniment i Serveis, per 
manifestar que votaran en contra de la Moció per una raó, perquè jo soc un 
simple regidor, no soc pas un perit en temes agro-pecuaris, i intentar convertir 
la Comissió Informativa en una comissió d’experts que dictaminin, -no sé amb 
quins títols- si un arbre està viu o està mort, o si un arbre es morirà o no, em 
sembla una mica fort, perquè això seria com si cada vegada que en la 
Comissió Informativa d’Urbanisme es presenta el projecte d’un edifici, la 
Comissió Informativa no digués si li sembla adequat fer aqueix edifici  o 
equipament, sinó que es fiqués en els càlculs de l’estructurista per veure si 
l’edifici aguanta o no. 
 
 Puc assegurar que no he decidit sobre un sol arbre que s’ha tret 
d’aquesta Ciutat, entre d’altres coses, perquè no ho sé.  
 
 Aquest Ajuntament té tècnics, que a més, consulten aquesta qüestió 
amb els tècnics de l’Empresa Municipal que s’encarrega de jardineria, 
Tecsalsa, i són els que decideixen els arbres que es treuen.  
 
 Substituir als tècnics municipals pels polítics de l’Ajuntament, no 
em sembla correcte. Si hi ha algú que pensa que el fet de ser regidor, no 
només és per a dirigir la política i veure quines coses se’n fan per als 
ciutadans, sinó per a ser experts de tot, aquest no és el meu cas. Mai diré a un 
guàrdia com ha de dirigir el trànsit, perquè no soc policia, ni diré mai a una 
tècnic de jardineria si un arbre ha d’aguantar o no ha d’aguantar, perquè no 
soc tècnic de jardineria. 
 
 Seguidament intervé el senyor Arnau Funes Romero, com a Regidor 
del Grup Municipal d’IC-V, per manifestar que en la línia final del que 
plantejava el Sr. Martínez, nosaltres, des del nostre Grup, considerem que és 
interessant ubicar els problemes en la seva justa mesura, i considerem que  
del que ara estem parlant és d’una qüestió amb un percentatge tècnic 
important, i, en tot cas, la discussió és si nosaltres hem de pujar a la vessant 
política un tema tècnic. Sí que és cert que si hi ha un conjunt de mancances 
tècniques d’un cert nivell -que en la nostra consideració s’ha de demostrar-, 
s’ha de portar i s’ha de discutir, aleshores sí que tindrem un problema polític 
on el Ple s’ha de posicionar i ha de discutir. 
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 En qualsevol cas, sembla que allò que avui ens plantegen és un 
conjunt de temes que, com jo tampoc soc jardiner, ni tinc voluntat, però crec 
que val la pena que siguem capaços de portar les discussions en els seus 
espais propis, i, des del nostre punt de vista, tampoc és la Comissió 
Informativa on s’ha de discutir això. En tot cas, si el que es considera des del 
Grup d’EUiA, és què s’estan fent malament les coses a nivell tècnic, s’ha 
d’anar a un nivell més ample i s’ha de dir: “mireu, la situació actual  global de 
Cornellà, quins problemes hi ha actualment amb els arbres en globalitat i no 
anar al detallet de si un arbre. 
 
 Som sensibles, i molt amb el tema, i considerem que en tot hem de 
buscar una esfera de discussió molt més àmplia que no la que se’ns planteja 
en la Moció d’avui, que, en tot cas, és una mica –des del nostre punt de vista- 
reduccionista i no acaba de col·locar les coses en el seu espai. 
 
 Això és un problema tècnic, s’ha de demostrar i s’ha d’esbrinar i, en 
tot cas, s’han de resoldre tècnicament, i després toca a la vessant política de 
decidir sobre el tema. 
 
 Tot seguit pren de nou la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, 
com a Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que creu que  és 
veritat que hi ha tècnics que han de decidir o no decidir, i han d’assessorar 
sobre quines són les solucions, però, a vegades, és una qüestió de filosofia, 
més que de tècnica. 
 
 És molt difícil convèncer perquè hi ha qui no vol ser convençut, 
però vull recordar només dos detalls.  
 
 Quant a l’interbloc del  carrer Boix, l’any passat, hi havia arbres 
adults i els van podar, i vaig fer aquest comentari de què els van esporgar i 
van arreglar la vorera perquè entre aquells arbres aparcaven cotxes, es va fer 
el gual d’entrada i es van posar els pivots al costat, i no va passar ni un mes 
de fer tot això, que es van arrancar els arbres que ja s’havien esporgat 
anteriorment, per posar el que s’ha posat, una manta de gespa, amb una gran 
tanca metàl·lica -com tantes coses- i quatre, sis o no sé si vuit, en el centre, la 
tercera part dels que hi havia. 
 
 I per exemple, quan es va arreglar –i era una necessitat i no hi ha 
punt de comparació de com estava a com està la plaça Campfaso-, la part 
d’avall, allò que és el parc infantil, hi havia els mateixos arbres que ara hi són, 
però el cas és que es van treure, per posar després altres exactament iguals. 
Jo dic que això no és qüestió només tècnica, sinó que és una qüestió de 
filosofia, de veure com s’han de fer les coses, perquè sinó podem justificar tot 
el que vulguem, però són molts casos, els que van per aquest camí. 
 
 A continuació pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que 
també comparteix la idea de què, potser, aquí no estiguem les persones 
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adequades per a jutjar això, però que sí l’agradaria que allò que demana el Sr. 
Flórez, pensa que sí que es podria traslladar a la Comissió Informativa, allí sí 
que hi poden anar tècnics i explicar-nos als que no entenem, potser aportant 
un dossier, solament en el cas que s’hagi de treure un arbre d’un lloc i, 
sobretot, arbres adults d’aquesta envergadura.  
 
 A la Comissió Informativa ens podrien dir el per què i donar-nos 
unes explicacions.  
  
      Tot seguit intervé el senyor Antonio Martínez Flor, com a Regidor-
Delegat de l’Àrea de Via Pública, Manteniment i Serveis, per manifestar que 
creu que si hi ha un regidor que pensa que la tècnica de jardineria d’aquest 
Ajuntament no funciona, o no té els coneixement adequats, o està fent el 
treball malament, que ho plantegi així directament, i que no es planteji com 
un tema polític quelcom que el polític diu que no decideix i seguir plantejant-
ho i discutir el tema de si un arbre s’ha mort o no ja que la resposta, 
evidentment, no la he preparat jo, sinó la tècnica de jardineria, que és la que 
va decidir que aquells arbres estaven morts. 
 
 Això es pot convertir en què en cada àrea discutim, que cada vegada 
que la Secretària General fa un informe, els polítics ens posem a discutir si 
legalment això és així o no és així, perquè el cas és el mateix. Podem arribar a 
una idea bastant estranya.   
 
 A vegades traslladem arbres en aquest Ajuntament i només 
passejant-se per Almeda o pel riu es pot veure els que han estat traslladats, i 
només es maten els necessaris, i asseguro que ni jo ni la tècnica de jardineria 
ni la gerent de Tecsalsa sentim un especial plaer matant arbre darrere arbre, 
que és el que sembla de les paraules del Sr. Flórez. Per tant, votarem en 
contra.  
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és rebutjada per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot en contra dels Regidors/es del Grup Municipal del PSC, 
senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes Teixidó, Antonio Balmón 
Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan Antonio García 
Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna Rodríguez, 
Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora 
Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon 
Salabert Parramón; i, dels Regidors/es del Grup Municipal d'IC-V, senyora 
Carmen Romero López i senyor Arnau Funes Romero; i, amb l’abstenció de la 
Portaveu del Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández; 
del Portaveu del Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena; dels 
Regidors del Grup Municipal Mixt, senyors Alberto García Llorente i Antonio 
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Naranjo Hijos; i, del Portaveu del Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i 
Coma, 
 
 

 
  4.- Moció del Grup Municipal d’ERC, referida a la necessitat de 
superar un seguit de dèficits de l’Àrea Bàsica de Salut Pública del carrer 
Martí i Julià. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Atès que un  grup de veïns i de veïnes dels barris Centre i Riera, 
adscrits a l’Àrea Bàsica de Salut Pública del carrer  Martí i Julià de la ciutat, 
han manifestat llur descontentament pel funcionament d’alguns serveis 
mèdics, així com per la funcionalitat d’algunes instal·lacions, d’entre les quals: 
 

1. La dificultat d’accedir a l’ambulatori a través d’una doble porta 
d’entrada per a aquelles persones que han d’obrir-s’hi pas amb 
un cotxet de nadó. 

2. La dificultat  d’accés generada pel fet els serveis de pediatria 
s’hagin ubicat al primer pis. 

3. Les dimensions reduïdes de la sala de pediatria, cosa que 
dificulta l’estada i l’espera dels usuaris. 

4. El col·lapse existent en el servei mèdic de pediatria per raó que la 
doctora responsable no hi té visita tots els dies de la setmana, 
per la qual cosa convindria que el servei fos constant al llarg de 
les jornades feineres. 

 
 Atès que de tot el que s’ha exposat anteriorment es desprèn la 
necessitat que el Departament de Sanitat de la Generalitat de Catalunya es 
comprometi a donar solució a les demandes que han estat formulades per un 
nombrós col·lectiu d’usuaris, les quals resten condensades en els següents 
punts: 
 

1. Accés a l’ambulatori adaptat (portes automàtiques). 
2. Ubicació del servei de pediatria a la planta baixa. 
3. Servei de Pediatria diari a fi de facilitar una assistència fluida i de 

qualitat. 
4. Servei de Pediatria de Guàrdia durant els caps de setmana i dies 

festius. 
5. Revisió de l’organització del lliurament d’hores de visita perquè 

llur programació s’ajusti a la realitat a fi d’evitar cues 
innecessàries.    

 
 Atès que aquesta demanda ha ultrapassat l’interès estricte de les 
persones implicades directament, tal com ha restat palès en el nombre de 
signatures recollides entre el veïnat i l’assumpció de la problemàtica per part 
de l’Associació de Veïns, 
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 Atès que les demandes foren  trameses a la responsable municipal 
de Sanitat, tinent d’alcalde Judith Ibáñez, per tal que les defensés  davant de 
l’Institut Català de la Salut, 

 
 Atès  que el pròxim dia 13 de juny s’ha de celebrar una reunió entre 
la regidora de Sanitat i el senyor Josep Lluís Ibáñez Pardos, director de la 
Direcció d’Atenció Primària Baix Llobregat Centre,   
 
 Per la qual cosa sol·licitem al Plenari Municipal l’adopció dels 
següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Adherir-nos al conjunt de reivindicacions formulades i 
presentades pels veïns i veïnes usuaris de l’Àrea Bàsica de Salut del carrer 
Martí i Julià. 
 
 Segon.- Instar l’Institut Català de la Salut (Departament de Sanitat 
de la Generalitat de Catalunya) a oferir una primera solució a allò sol·licitat en 
la reunió del dia 13 de juny. 
 
 Tercer.- Donar suport a les gestions dutes a terme per la 
responsable municipal de Sanitat, Tinent d’alcalde Judith Ibáñez.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC, es fa una explicació de la Moció, manifestant que aquesta 
Moció la retiren perquè el dia 13 de juny, la Regidora de Sanitat, Sra. Judith 
Ibàñez, té concertada una entrevista. 
 
 Nosaltres, de fet, ja havíem parlat amb ella. Aquesta entrevista 
s’havia de realitzar abans del dia 13, però per raons de salut d’un familiar del 
responsable de l’Àrea Bàsica, ha de ser el dia 13, de manera que nosaltres 
havíem pensat que seria bo que les reivindicacions que plantegen els veïns 
fossin assumides pel plenari, per tal que la Regidora anés a la trobada 
carregada d’arguments i de suport.  
 
 Però hem estat parlant i hi ha alguns temes que encara queden 
pendents, i això ens porta a considerar que és bo retirar la Moció i esperar el 
resultat de la reunió del dia 13. 
 
 
 Després d’això la Moció es retira pel Portaveu del Grup Municipal 
d’ERC.  
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 5.- Moció del Grup Municipal d’ERC, referida a la matriculació 
d’estudiants en l’escola pública i concertada de la nostra ciutat. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Atès que disposem de les primeres dades referides a la pre-
inscripció per al curs 2001-02 en els centres escolars de la ciutat 
d’ensenyament infantil/primari i secundari de caràcter públic i concertat 
(5.031 matriculacions d’ensenyament primari, de les quals 3.668 corresponen 
a l’escola pública i 1.363 a l’escola concertada; i 2.292 matriculacions 
d’ensenyament secundari obligatori, de les quals 1.632 corresponen a l’escola 
pública i 660 a l’escola concertada), 
 
 Atès que del conjunt de les dades de què disposem referides a 
l’ensenyament infantil i primari ens il·lustren, pel que fa als alumnes que 
palesen una necessitat educativa especial, que les escoles concertades 
establertes a la ciutat (Sagrada Família, Betània, Nuestra Señora del Pilar, 
Sant Antoni Maria Claret, Santa Eulàlia) tan sols gaudeixen de 6 alumnes 
d’aquesta tipologia, contràriament als 163 inscrits als centres escolars de 
caràcter públic, 
 
 Atès que les dades referides a l’escola pública esmentades en els 
apartats anteriors emmascaren la realitat, en la mesura que  els centres 
escolars públics assumeixen, a més, gairebé en la seva globalitat la població 
d’estudiants de famílies emigrades provinents d’altres Estats, així com una 
major presència d’alumnat (no contemplat específicament com a NEE) amb 
dificultats i/o dèficits socials, 
 
 Atès que el Plenari de la ciutat es pronuncià en favor de la 
necessitat que l’administració municipal ha d’intervenir de manera 
determinant, a través de la Comissió o Junta de Matriculació, en favor d’una 
redistribució de l’alumnat socialment i pedagògica  més justa, 
 
 Per la qual cosa sol·licitem prendre els següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Instar al Departament d’Ensenyament de la Generalitat de 
Catalunya a acceptar i executar la voluntat del Plenari Municipal que la 
població escolar que s’incorpori  a l’oferta educativa de la ciutat a partir del 
mes de setembre, afectada per alguna característica que el singularitzi 
(població emigrada o NEE), sigui escolaritzada preferentment en un centre 
educatiu de caràcter concertat. 
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 Segon.- Que per tal d’executar cada una de les possibles 
intervencions esmentades en l’apartat anterior sigui imprescindible la 
participació dels responsables polítics de l’IME.”  
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC, es fa una explicació de la Moció, manifestant que si li 
pregunten com està l’ensenyament públic a Cornellà, creu que amb sis 
paraules seria: “s’han encès tots els llums d’alarma”, absolutament tots. 
 
 L’escola pública camina –que s’ho cregui qui vulgui, i que amagui el 
cap sota l’ala qui vulgui- cap a convertir-se en l’escola dels pobres, i sinó voleu 
dir “dels pobres”, dieu “l’escola residual”, i, crec que, a més a més, si seguim 
així, tenim pocs anys, és a dir, la situació està molt malament. 
 
 Ara, afegeix el Sr. Tardà, no és moment ni el lloc per a analitzar les 
mil i una vessants argumentals que justifiquen que hagi dit això, però, en tot 
cas, per exemple, quan se’ns van passar les dades de preinscripció, vèiem que 
ha hagut 5.031 matriculacions d’ensenyament primari, de les quals 3.668 
corresponen a l’escola pública, 1.363 a l’escola concertada –això pel que fa a 
l’ensenyament infantil i primari- i, 2.292 d’ensenyament secundari obligatori 
amb una proporció d’una tercera part cap a la concertada i una tercera part 
cap a la pública. 
 
 Com sabeu, -i la Regidora ho domina més que jo, i, en tot cas, crec 
que, a més, coincidim bastant en aquest sentit-, hi ha uns estudiants que són 
classificats com a NEE (Necessitats d’Ensenyament Especial), alguns figuren 
com a NEE amb informe i d’altres sense informe. 
 
 El que volia dir-vos és el següent: hi ha 200 nanos a Cornellà –si 
sumem als que tenen informe i als que no en tenen-, dels quals 163 estan 
preinscrits a l’escola pública  i els altres a l’escola concertada. Com podeu 
veure, la proporció és absurda, és desigual, i injusta. Si la proporció escola 
concertada-escola pública, és un terç, -una miqueta més-, la situació és greu. 
 
 Però també hi ha un altre problema. 
 
 L’escola pública assumeix la majoria d’estudiants de l’alumnat 
provinent de famílies nou vingudes de fa poc, d’altres estats, altres cultures, 
altres ètnies, i, a més a més, també és veritat que l’escola pública assumeix un 
tipus d’alumnat, en alguns aspectes, socialment més deficitari que no pas el 
que seria la mitja dels que van a l’escola concertada. 
 
 A nosaltres ens assembla que això no pot ser, continua manifestant 
el Sr. Tardà. Això no té cap sentit, i com sabeu, les escoles havien de reservar 
unes places, i, els cursos s’han de tancar a trenta, però es diu que, en tot cas, 
cal reservar el 10% més, o sigui, quatre places de reserva per a alumnes NEE, 
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però, a més a més, els cursos es poden forçar. És a dir, un curs es tanca a 
trenta, però si cal es pot afegir el 10%, 3 places més. 
 
   De manera que no té cap sentit, -ens assembla a nosaltres- que 
l’escola pública es vagi carregant d’alumnat que requereix un esforç afegit i 
que les escoles concertades segueixin fent veure que són privades, quan és 
fals, ja que les escoles concertades són tan públiques, com les públiques. Crec 
que fins i tot la terminologia és perversa, de manera que no té cap sentit.  
 
 I una cosa més de les moltes que caldria plantar-hi cara, nosaltres 
demanem que, d’una vegada per totes, el Departament d’Ensenyament de la 
Generalitat de Catalunya, ens faci cas i accepti, almenys, ja que la 
preinscripció ha anat com ha anat, -sincerament crec que l’Ajuntament 
hagués hagut d’intervenir-hi, almenys fotre “maraña”, de preguntar a Betania, 
a  Claret, a les escoles concertades, com esteu d’estudiants?, perquè clar ells 
van fent la viu-viu. 
 
 La Regidora va dir l’altre dia que ella ha de fer una feina 
d’investigació, perquè l’escola concertada intenta que vagin passant els mesos, 
i quan arriba un nen al mes d’octubre o al mes de novembre o desembre, 
l’inspector, com que el que vol és resoldre el problema, -si pot ser en dues 
hores, que no sigui tres- que fa?, l’envia a l’escola pública, i ni es planteja 
enviar-lo a l’escola concertada i, si pot, l’inspector passa de l’Ajuntament. 
 
 De manera que nosaltres demanem que tot l’alumnat que tingui 
algunes característiques que exigeixin un sobre esforç de l’escola pública, 
directament, desviar-lo cap a la concertada, perquè aquí tenim dades de la 
preinscripció, i hi ha escoles concertades que NEE tenen 0. Les dades fan 
esgarrifar, Sagrada Família en té 3, Betania 0, Nuestra Señora del Pilar 0, 
Sant Antoni Maria Claret 0, Santa Eulalia 0, i ara, si voleu, -no ho faig perquè, 
ja el teniu; llegim els de l’escola pública. Almeda 1 i 5, la primera xifra és la 
que té informe, Abat Oliba 14 i 2, Anselm Clavé 7 i 4, l’Areny 16 i 3, però és 
que, a més a més, Fontsanta té 2 i 25. Tinc xifres que, gentilment i ben 
elaborades, me les ha donades l’IME, i  em limito a llegir i a comentar això. La 
veritat és que he de dir que en l’escola pública la gent està bastant encesa 
perquè veiem que estem perdent la batalla.   
 
 Sé que hi ha problemes, i un d’ells és de la legalitat, per això abans 
ens hem abstingut nosaltres, perquè sé que legalment la Regidora tindrà 
problemes. Per això, jo demano que plantegem, si estem convençuts de què 
això no pot ser, quina és la manera per aconseguir que, almenys els deu o 
quinze nanos, o dotze o divuit que vinguin a partir d’ara, o a partir de 
l’octubre, podran anar desviats a la concertada i no pas que els endollin 
directament a la pública, i recordo que els grups es tanquen a trenta, però la 
Llei diu que, a més a més, s’hi poden afegir el 10%, és a dir, que això que 
diuen ells de què no tenim places, doncs no és veritat. 
 
 L’escola pública, de vegades, s’ha vist obligada a forçar les aules, 
perquè entenem que cap nano pot quedar-se al carrer, però, per què això ho 



 43

ha d’assumir l’escola pública de la ciutat, i l’escola concertada no ha de fer un 
esforç?, com és que l’escola concertada no treballa de forma tan coordinada 
amb l’Ajuntament, com l’escola pública?, deu haver-hi algun interès en anar 
passant com si no existís, ¿no?. 
 
 Crec que és molt important el punt segon de la Moció, perquè ells 
diuen, no, no, és que hi ha comissió de matriculació, i això és mentida. La 
Comissió existeix, més i menys, però com que allò que vol l’inspector és 
resoldre el problema, ¿qui assegura que la Comissió es reunirà, valorarà totes 
les ofertes, i necessitats i establirà un diàleg?, perquè en definitiva, el que vol  
el director és que, una vegada començat el curs, ningú l’emprenyi.  
 
 Recordo que comencem a tenir problemes greus, perquè, com 
sabeu, al Col·legi Torre de la Miranda ja estem en la proporció d’1 a 3, és a dir, 
un terç de la població escolar és de famílies emigrants. L’any passat tenien 2 
mestres d’educació especial i aquest any tenen 1, i tenen 1 de compensatòria 
dedicada als magrebins que comparteix Cornellà i 3 ciutats més, Sant Boi, 
Esplugues i, potser, Sant Joan. 
 
 Podria estar fent llistats de dèficits alarmistes, per això, nosaltres 
ens hem abstingut abans, i ara volem fer propostes mobilitzadores, perquè 
estem convençuts que en aquests moments, tal com està la situació política al 
país, nosaltres els alcaldes i regidors del Baix Llobregat –d’esquerres- ens 
plantem a Sant Feliu, i el buròcrata de torn que viu a Sant Feliu i que sembla 
que mani més que els regidors i alcaldes de la Ciutat, dons no pot ser això. 
 
 Nosaltres considerem  que ha arribat un moment –amb tots els 
respectes pel Sr. Alcalde- que, de la mateixa manera que rep al Rei i que es fa 
tot el que es fa perquè considera que és bo per a la ciutat, també de la mateixa 
manera demanem al Sr. Alcalde que també es mobilitzi per l’ensenyament. No 
n’hi ha prou amb sol·licitar, amb demanar reunions amb la Consellera, i tot 
plegat. S’ha de treure la gent al carrer, i quan dic treure la gent al carrer, vol 
dir que quan els pares sàpiguen la situació que tenen els seus fills, sort que 
no la saben. Nosaltres tenim a l’Esteve Terrades i altres escoles de Cornellà 
situacions molt difícils, i aquesta és la realitat. Només demanen aconseguir 
que això sigui possible i demanarem al Sr. Alcalde que ens faci unes propostes 
d’una certa mobilització, perquè si no ho fem per l’ensenyament, no sé perquè 
el farem.       
 
 A continuació intervé el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que veien els números 
que hi ha aquí, veig que, segons el Sr. Tardà, hi ha 3.668 nanos marginals a 
Cornellà, perquè d’una població de matriculació de 5.000, hi ha 3.668 a la 
pública i 1.363 a l’escola concertada. Això vol dir que hi ha 3.600 i escaig 
marginals, i, amb aquesta propaganda que ell fa de l’escola pública, allò que 
és estrany és que encara hi vagin 3.000 i escaig alumnes, perquè crec que, de 
mica en mica, els pares no volen problemes, ja que la vida de l’estudiant és 
més aviat curta, i un any que perden és un any perdut, i amb la propaganda 
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que fa de l’ensenyament públic, és estrany que algú encara se’n matriculi 
podent escollir escoles. 
 
 Pel que respecta al tema dels immigrants, hi hauran escoles, en 
segons quins barris, que hi hauran més que en d’altres, perquè els immigrants 
van a viure allà on hi ha més població immigrant, a Fontsanta i a Sant 
Ildefons i, potser, a algun altre barri, i en aquelles escoles, lògicament, hi 
hauran més nanos immigrants. 
 
 Si els nanos de Cornellà no es poden traslladar de barri per anar a 
l’escola, perquè ara ja hem dit que a l’Almeda falta fer aules mentre hi ha  
d’altres barris que en sobren, però mai s’ha pensat en dir que per a optimitzar 
recursos, traslladem els nanos d’Almeda a l’escola Mediterrània o altra que 
tingui aules buides. Això no s’ha pensat fer perquè seria impensable, però, en 
canvi,  sí que es fa amb els immigrants, es volen treure del barri on viuen, i 
això és una mica racista 
 
 Si veiem també les escoles  que hi ha concertades a la ciutat, 
almenys dues són religioses, i segons quin tipus de nano, tampoc no pot anar 
a aquesta escola, o sigui que tampoc poden escollir gaire. A part de què crec 
que l’escola pública està més preparada per admetre a aquesta població, 
perquè té més mitjans. 
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que, davant de tot 
defenso el dret dels pares a escollir el col·legi que vulguin per els seus fills, 
perquè això de traslladar nens per “ordeno i mando”, no crec que hagi de ser 
així. En la pre-inscripció s’ha de tenir en compte tant si són immigrants com 
si són d’aquí, la voluntat dels pares, perquè si els pares volen matricular als 
seus nens en l’escola pública, molt bé, si els volen posar en l’escola concertada 
també, i si els volen posar a la privada també ho veig molt bé. 
 
 Veig, afegeix la Sra. Espinosa, que aquí s’està fent una propaganda 
de l’escola pública una mica defectuosa, i pel que veig, hi ha molt d’interès en 
què es posin nens en l’escola concertada, la qual cosa ens ve a dir que, potser, 
és que funciona millor. L’altre dia vaig preguntar, per què marxen els nens de 
l’escola pública?, i crec que ja s’està fent un replantejament i hauríem de 
mirar què és el que falla, potser fallem tots una mica, els pares, 
l’administració, però també els mestres. Vaig escoltar les declaracions d’un 
director d’un col·legi -no diré quin- i la veritat és que quan les vaig escoltar 
l’enviaria directament a la consulta del psicòleg.  
 
 Penso que hauríem de començar a replantejar-nos a on fiquem els 
nostres nens i quina classe de professors i directors de col·legi hi ha, perquè 
“hay de todo en la viña del Señor”, o sigui, que hauríem de plantejar-nos tot, i 
sobretot, que és el que passa en l’escola pública de Cornellà que és la que 
nosaltres hem de defensar, i pel que fa als nens immigrants, si els seus pares 
consideren que han d’anar a l’escola concertada, donar-los facilitats, però si 
creuen que l’escola del costat i que és pública és l’idònia, crec que nosaltres no 
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som ningú per desviar-los a cap lloc, perquè crec que la voluntat dels pares ha 
de prevaler davant de tot. 
 
 Tot seguit pren la paraula la senyora Carmen Romero López, com a 
Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que el problema és 
complex i estem parlant d’una batalla que està oberta en molts fronts, i els 
fronts són enormes, perquè la Consellera actual prové del món de 
l’ensenyament i, per tant, té molta coneixença del medi i no és fàcil agafar-la 
en coses com les que va dir el Sr. Hernández respecte les 30.000 places per a 
O-3 anys, és evident. 
 
 El concepte “concertada” vol dir que és una escola que rep uns fons 
públics per a realitzar l’ensenyament obligatori i que ha de donar compte 
d’aqueixos fons públics, a l’igual que fa l’escola pública, que ha de donar 
compte del que està fent i a qui està atenent amb aqueixos fons públics. 
 
 La LOGSE també recull que l’escola concertada suplirà aquelles 
deficiències que tingui l’escola pública, o sigui, que quan l’escola pública no 
pot donar l’abast a un determinat problema o a un determinat nombre 
d’alumnat d’unes característiques concretes, les ha d’assumir també l’escola 
concertada, per a això té fons públics, i per això és concertada. 
 
 Quina és la realitat? assenyala la Sra. Romero, que això  no 
existeix, que els números ens demostren que aquesta situació no es dóna a la 
pràctica. 
 
 No faria una visió tan tremendista com ha fet el company d’ERC, 
malgrat que com soc del món de l’educació, és un tema que em preocupa molt 
i que crec que l’escola pública hem perdut en qualitat i en empenta des de que 
s’està aplicant la LOGSE de la manera que s’està aplicant,  per uns governs de 
dreta dels quals, el govern central, va votar en contra i no estava a favor de 
promocionar, i per tant, estem rebent cada dia els retalls pertinents. 
 
 Penso que l’escola concertada ha de ser solidaria amb la ciutat i, 
sobretot, ha de ser capaç de demostrar que allò que està fent és fer un servei 
públic que no pot fer l’escola pública. Aqueixa és la qüestió i en això és on 
hem d’incidir, s’hauria d’aconseguir un control suficient de les escoles 
concertades que tenen durant l’etapa obligatòria uns recursos públics i exigir-
los que siguin tan estrictes  i tinguin el mateix control i el mateix tipus 
d’alumnat i el de dificultats que tenen les escoles públiques. 
 
 Quins són els recursos?, potser el que s’apunta aquí a la Moció. 
Estic d’acord amb què es faci tot allò que calgui, comissions necessàries i 
sobretot, inspeccions d’aquestes situacions. Allò que no podem dir és que 
l’escola pública funciona malament, que tenim molts problemes, que hi ha 
moltes deficiències perquè, -com molt bé diu el Sr. Artís-, evidentment ens 
estem llençant terra a la nostra teulada, i acabarà amb que un dia la gent no 
voldrà anar a l’escola pública. Però en aquest moment, a Cornellà l’escola 
concertada no és millor, ni pel que fa als professionals, ni pel que fa a serveis 
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de menjador, ni a serveis extra-escolars, ni a edificis, ni a res, i no obstant 
això no estan assumint la responsabilitat i la solidaritat que haurien 
d’assumir pel fet de ser escoles concertades. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Cristina Gasull Martínez, 
com a Regidora-Delegada de l'Àrea d'Educació, per manifestar que el debat de 
les escoles sempre és un debat llarg i complicat i que creu que no es pot 
liquidar l’anàlisi del què està passant en el sistema educatiu d’aquest país en 
mitja hora. 
 
 Crec, assenyala la Sra. Gasull, que el Sr. Tardà, amb molta passió, 
fa una visió de les escoles públiques, una mica parcial. Hi ha situacions 
dificultoses però no comparteixo una part important del seu discurs, no crec 
que la situació  sigui o hagi de ser tan tremenda com planteja. Crec que ha de 
millorar, però que hi ha la responsabilitat, -com deia la Sra. Espinosa-, de 
diferents sectors per aconseguir que això tiri endavant, cadascú, evidentment,  
en la seva part. 
 
 Si volem intentar analitzar quines dificultats té el sistema, en la 
mesura en què a nosaltres ens és possible, potser hi ha uns altres espais a on 
puguem tenir molt més temps que no en aquest Ple. Per tant, em referiria 
exclusivament a la Moció que el Sr. Tardà ha presentat a aquest Ple, i, en tot 
cas, podem anar aprofundint cada mes en les Comissions Informatives de 
l’Àrea de Serveis a la Persona, si voleu, i cadascú de nosaltres, pot tenir 
informació i manifestar punts de vista més ciutadans o professionals en funció 
de la feina que cadascú de nosaltres fem. 
 
 Quant a allò a què es referia el Sr. Tardà en aquesta Moció, en 
concret, en el segon punt, crec que és absolutament difícil però a mi em fa 
molta il·lusió, poder tenir tantes coses a dir, una altra cosa és que trobarem 
moltes dificultats perquè ens ho permetin, per tant, en el segon punt estaríem 
absolutament d’acord. 
 
 Pel que fa al primer punt, tal com està redactat, estaríem d’acord si 
som capaços de fer una matisació, perquè crec que allò que ens heu presentat 
escrit -que majoritàriament compartim-, no és exactament el discurs oral que 
heu fet, però com que el que hem d’aprovar és l’escrit, ens referirem a aquest. 
 
 Si quan aquí es diu “sigui escolaritzada preferentment”, dins 
d’aquest “preferent”, donem per entès, o bé som capaços de posar en algun 
lloc que siguin respectades les opcions de les famílies, em semblaria perfecte. 
Si “preferentment”, vol dir directament, vulguin o no, sàpiguen o no, i hagi 
desig de les escoles concertades i de les famílies de conviure, no estaríem 
d’acord en la mesura en què les dues parts estiguin d’acord, els ciutadans/nes 
que han de portar als seus fills amb aquest centre concertat i el centre 
concertat ens pugui garantir que a aquesta criatura li permetran el seu 
correcte desenvolupament. 
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 Crec que aquí el que tenim, Sr. Tardà, és un sentiment que podem 
compartir, i que és dir que totes les escoles sostingudes per diners públics 
tinguin la mateixa proporció, però no perdem de vista una cosa que és que, en 
aquest moment, en una ciutat com la nostra, la qualitat de les escoles 
concertades no és major que la pública. Crec que en l’escola pública poden 
garantir drets dels infants i capacitats i un model educatiu molt determinat  i 
en les escoles concertades, hem de demanar si és cert que ens el compliran. 
 
 Si a la Moció posant-ho en algun lloc deixem escrit “respectant el 
dret dels pares a acceptar aquesta situació i garantint que aquest nanos 
tindran una bona escola”, cap problema, i si el “preferentment”, ja vol dir això, 
no hi ha cap problema. Si suposa que tots aquells nens que arribin a partir 
d’ara vagin a la concertada, vulguin les famílies o no vulguin, estiguin a prop 
de casa o estiguin lluny de casa, no estaríem d’acord. 
 
 Acte seguit pren de nou la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, 
com a Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que, possiblement 
sigui així, però, també és possible que ara es vulgui escolaritzar el fill en una 
escola  del barri i que no hi hagi lloc i hagi d’anar a un altre barri. 
 
  Crec que també s’ha de trencar una altra perversitat tecnològica, i, 
en aquest cas, conceptual, que és que no existeixen les escoles religioses, és a 
dir, l’ensenyament religiós no existeix. És més, les antigues escoles religioses, 
de les quals, algunes són presents a la ciutat, justament han pogut créixer i 
s’han pogut obrir més perquè han fet bandera d’una realitat “moderna”, que és 
que, malgrat ser escoles religioses o de titularitat religiosa, el seu 
ensenyament era laic, i l’opció religiosa és això, una opció. 
 
 Respecte als nens classificats NEE, com pot ser que una escola 
concertada no en tingui cap?, potser que passi una cosa, és evident que hi ha 
una decantació social, i per altra banda, també hi ha un problema de pressió, 
és a dir, crec que les escoles concertades no estan suficientment pressionades. 
Penso que els ajuntaments d’esquerra han fet una gran tasca de foment, 
d’ajut, i col·laboració amb l’escola pública, i per això, l’escola pública ha pogut 
sortir d’una situació molt crítica, penso que han tocat sostre i estem baixant, 
però l’escola concertada ha passat com si no existís, i en llocs com a Cornellà, 
on l’escola concertada també és de “pobres”, encara passa més dissimulada. 
 
 Si aquí hi hagués una escola concertada de rics, aniríem a tirar 
pedres als vidres, però com que, a més a més,  són escoles concertades on 
també hi van obrers, passen dissimuladament, i és gent, en algun cas, com 
Antoni Maria Claret, que desplega un treball associatiu immens amb els 
nanos, i que no vol dir que fem una taca aquí de la seva didàctica ni de la seva 
pedagogia. 
 
 Estem completament d’acord amb allò que postula la regidora, tant 
sols m’agradaria que pogués quedar concretat, si és possible, com farem 
perquè no ens enganyin. Instem al Departament d’Ensenyament de la 
Generalitat de Catalunya?, d’acord. 
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 Però perquè no passi el mateix que va passar amb la comissió de 
matriculació, com hem de fer-ho metodològicament?. “Instar” què vol dir?. Vol 
dir que exigim una resposta immediata, sí o no?, o “instar” vol dir donar ordre 
o demanar a tots els directors que quan es presenti un pare el desviïn cap a 
l’IME?. 
 
 Aquí tenim un problema metodològic greu que no queda resolt amb 
els dos punts de la Moció,  i sinó queda clara la metodologia, els directors 
acabaran fent el que ja van fent, es van sentint pressionats pels inspectors, i 
l’inspector intenta resoldre el problema amb l’escola pública, perquè 
normalment l’inspector de la zona prové de l’escola pública, i l’inspector ni es 
planteja que a Cornellà hi ha escoles concertades. 
 
 Hom pot anar a dir-los, “què us assembla si a aquest noi, el 
col·loquem aquí perquè, malgrat ser magribí, resulta que els seus pares són 
ateus, perquè els magribís, no tots van a la mesquita”? Crec que ho podríem 
aprovar tal com dius tu, tan sols m’agradaria, -si fos possible-, poder-ho 
concretar una miqueta i passar-ho als directors. Deu haver uns canals que es 
poden utilitzar per tirar endavant això, perquè sinó és possible que enviem 
això i és possible que ni ens contestin. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Cristina Gasull Martínez, 
com a Regidora-Delegada de l'Àrea d'Educació, per manifestar que si accepta 
que aparegui en algun lloc, el fet de què “sempre que els pares estiguin 
d’acord” acceptarien la Moció. 
 
 Quant a com es concreta metodològicament el fet “d’instar” i 
aquests conceptes, podem fer una planificació. Puc enviar una circular als 
directors/res de tots els centres públics i concertats d’aquesta ciutat, dient: “a 
partir d’ara, nen que arribi me l’envia al meu despatx, i, evidentment, ho tenen 
difícil, perquè jo no soc el seu cap. Una altra cosa és que intentem seguir 
convencent  a l’inspector i a la Delegació de què hi ha maneres de treballar 
conjuntes que són més beneficioses per al total de la ciutat, i, amb això estem 
per tant,  podem parlar tranquil·lament. 
 
 Acte seguit intervé el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que figurarà les paraules “respectant la voluntat dels pares” a 
continuació d’on diu “amb caràcter concertat”, amb aquest afegitó. 
 
 A mi m’agradaria, a ser possible, però seria obrir un altre debat i no 
be al cas, un llenguatge menys imperatiu en el sentit de què això no és un 
manifest d’una assemblea, és un acord d’una institució -l’Ajuntament-, i quan 
ens dirigim a una altre institució s’ha de fer en un llenguatge no de manifest 
d’assemblea jo hagués preferit un llenguatge més polític, i polític no vol dir 
que ha de ser tou.  
 
 Després d’això la Moció queda redactada amb els termes següents: 
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 “Atès que disposem de les primeres dades referides a la pre-
inscripció per al curs 2001-02 en els centres escolars de la ciutat 
d’ensenyament infantil/primari i secundari de caràcter públic i concertat 
(5.031 matriculacions d’ensenyament primari, de les quals 3.668 corresponen 
a l’escola pública i 1.363 a l’escola concertada; i 2.292 matriculacions 
d’ensenyament secundari obligatori, de les quals corresponen 1.632 
corresponen a l’escola pública i 660 a l’escola concertada), 
 
 Atès que del conjunt de les dades de què disposem referides a 
l’ensenyament infantil i primari ens il·lustren, pel que fa als alumnes que 
palesen una necessitat educativa especial, que les escoles concertades 
establertes a la ciutat (Sagrada Família, Betània, Nuestra Señora del Pilar, 
Sant Antoni Maria Claret, Santa Eulàlia) tan sols gaudeixen de 6 alumnes 
d’aquesta tipologia, contràriament als 163 inscrits als centres escolars de 
caràcter públic, 
 
 Atès que les dades referides a l’escola pública esmentades en els 
apartats anteriors emmascaren la realitat, en la mesura que  els centres 
escolars públics assumeixen, a més, gairebé en la seva globalitat la població 
d’estudiants de famílies emigrades provinents d’altres Estats, així com una 
major presència d’alumnat (no contemplat específicament com a NEE) amb 
dificultats i/o dèficits socials, 
 
 Atès que el Plenari de la ciutat es pronuncià en favor de la 
necessitat que l’administració municipal ha d’intervenir de manera 
determinant, a través de la Comissió o Junta de Matriculació, en favor d’una 
redistribució de l’alumnat socialment i pedagògica  més justa, 
 
 Per la qual cosa sol·licitem prendre els següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Instar al Departament d’Ensenyament de la Generalitat de 
Catalunya a acceptar i executar la voluntat del Plenari Municipal que la 
població escolar que s’incorpori  a l’oferta educativa de la ciutat a partir del 
mes de setembre, afectada per alguna característica que el singularitzi 
(població emigrada o NEE), sigui escolaritzada preferentment en un centre 
educatiu de caràcter concertat, respectant la voluntat dels pares. 
 
 Segon.- Que per tal d’executar cada una de les possibles 
intervencions esmentades en l’apartat anterior sigui imprescindible la 
participació dels responsables polítics de l’IME.” 
 
 
 
 VOTACIÓ 
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 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 A continuació pren la paraula el Sr. Alcalde, per manifestar que, 
dissortadament, com hem fet en altres plens, farem una declaració, que estic 
segur  recollirà el sentit dels membres d’aquest Ple, i que diu el següent: 
 
 
 “Davant de l’assassinat, el passat 24 de maig a San Sebastián, de 
Santiago Oleaga Elejabarrieta, directiu de El Diario Vasco, l’Ajuntament de 
Cornellà de Llobregat en Ple, ha acordat per unanimitat i a proposta de tots els 
grups municipals, emetre la següent:  
 

DECLARACIÓ 
 

 Primer.- Manifestar, davant de tot, la solidaritat de l’Ajuntament i 
del poble de Cornellà de Llobregat amb la família de Santiago Oleaga, als seus 
companys de El Diario Vasco i a tots els que senten el mateix rebuig pel 
feixisme i la violència.  
 
 Segon.- L’Ajuntament de Cornellà rebutja profundament 
l’assassinat de Santiago Oleaga. Es tracta d’un nou i brutal episodi d’una 
estratègia sanguinària que, per més dolor que causi, no aconseguirà mai el 
seu objectiu d’acovardir els demòcrates, ni els apartarà de la ferma opció per 
la pau i la llei, fonaments irrenunciables de la convivència. 
 
 En aquesta ocasió, els terroristes dirigeixen el seu punt de mira cap 
al món del periodisme, en una nova mostra del seu menyspreu per la llibertat 
de pensament i d’expressió. Uns dies abans, un altre periodista, Gorka 
Landáburu, també havia  estat objecte d’un intent d’assassinat. 
 
 Així mateix, ETA ha demostrat prou clarament el seu poc respecte 
per la democràcia, responent els resultats de les eleccions de 13 de maig amb 
nous atemptats. 
 
 Tercer.- Finalment, volem manifestar que som conscients que les 
nostres paraules han de servir principalment per donar força i coratge a la 
societat, davant d’aquests atemptats contra la democràcia. L’agressió 
permanent que estem rebent no ha de minar els nostres valors més 
fonamentals, com són la voluntat de convivència en pau i en llibertat.”  
 
 
   Els reunits manifesten estar d’acord amb l’anterior declaració. 
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 A continuació pren la paraula la senyora Judith Ibàñez Vives, com a  
Regidora-Delegada de l'Àrea de Salut Pública, Serveis Socials i Dona, per 
manifestar que, altra vegada més, tenim un exemple d’un altre cas de 
“terrorisme” que és referent a les dones mortes. 
 
 Aquest mes de maig hi ha hagut 7 dones mortes en tot l’Estat amb 
la qual cosa, sumant les 23 que hi havia al mes d’abril ja són 30, és una altra 
manera de terrorisme. 
 
 Voldria també informar als companys/es regidors/res, que, a 
vegades, es pensa que els maltractaments no passen a la nostra ciutat, i 
només voldria donar les dades corresponents a l’any 2000, de dones ateses en 
els serveis de la Guàrdia Urbana, el Centre d’Informació a la Dona i Serveis, 
143 dones van verbalitzar aquí a Cornellà que estaven maltractades, i això no 
vol dir que ho haguessin denunciat. 
 
 Per tant, creiem que la mesura que hem aprovat avui en el Ple 
donarà suport a les dones perquè puguin denunciar aquests fets.  
 
 
 6.- Precs i preguntes. 
 
 A continuació intervé el Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, senyor 
Ignacio Flórez per realitzar un prec i una pregunta i que diuen el següent:   
 
 
 “A la carretera d’Esplugues, al costat de la confluència amb el 
carrer Vicenç Llivina, hi ha un clot, en el que, amb la mínima pluja s’acumula 
una capa d’aigua que al pas dels cotxes aixeca una cortina que, en més d’una 
ocasió ha mullat i embrutat a persones de les moltes que hi passem. 
 
 Per això preguem: 
 
 Que si no és possible aconseguir que la Generalitat o a qui 
correspongui, solucionin l’esmentat problema, des de Cornellà es posi una 
capa d’asfalt que eviti l’acumulació de l’aigua i les conseqüències que se’n 
derivin de la mateixa.”  
 
 I la pregunta diu: 
 
 
 “Atès que en diferents ocasions hem parlat sobre la necessitat de 
modificar el sistema actual de mobilitat viària en la ciutat en general i, en 
particular en el Barri Centre, per la qual cosa s’han encarregat diversos 
estudis per a cercar la millor solució, i malgrat això no s’ha posat en pràctica 
ni tenim informació de què es pensi fer-ho. 
 
 Atès que hi ha alguns punts conflictius, en els que constantment 
s’estan produint infraccions que no són desconegudes per ningú d’aquest 
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Ajuntament, com, per exemple: la connexió de la Rambla Anselm Clavé amb la 
carretera d’Esplugues, a on constantment hi ha vehicles que giren a l’esquerra 
o la sortida de l’esmentada carretera per Salvador Allende, no hi ha ni una 
vegada que al passar per allí no veiem una gran quantitat de cotxes que, des 
del carril de l’esquerra creuen la línia continua i el carril de la dreta, casos que 
es deixen fer sense la mínima intervenció, amb el risc de què es produeixi un 
greu accident, la responsabilitat del qual no podrem eludir.  
 
 Davant aquests fets, preguntem:  
 
 Quan i què es pensa fer?.” 
 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Antonio Martínez Flor, com 
a Regidor-Delegat de l’Àrea de Via Pública, Manteniment i Serveis, per 
manifestar que la pregunta la respondrem per escrit, però s’ha de tenir en 
compte que s’ha de remodelar tota la carretera d’Esplugues, i moltes 
d’aquestes coses es canviaran. 
 
 Per altra banda, allò del bassal, la reparació de la carretera 
correspon a la Generalitat de Catalunya, i, a més de correspondre a la 
Generalitat de Catalunya, cada vegada que l’Ajuntament intervé, encara que 
sigui arreglant alguna cosa, ens multen. 
 
 Per citar un exemple, en l’escola han posat unes bastides i la vorera 
ha quedat més estreta, i hem donat l’ordre de resguardar un carril amb 
tanques perquè passin, i la Generalitat ens ha parat aquest matí l’obra  i ens 
han dit que ho han de coordinar ells, i que l’Ajuntament no és ningú ni per fer 
això. 
 
 He enviat una carta al Director General de Carreteres, dient-li que 
si hi ha un accident el responsable és ell, i que, o demà estan posades les 
tanques, o les poso jo i que les retirin els mossos d’esquadra. 
 
  Seguidament pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per realitzar un prec i una pregunta, i el 
prec què té un caràcter institucional, diu: 
 
 
 “El Grup Municipal d’ERC vol manifestar públicament la seva 
satisfacció en comprovar l’èxit assolit en la segona convocatòria dels Premis 
Ciutat de Cornellà. El reconeixement palesat pel públic que assistí a l’acte 
celebrat a l’Auditori envers cada una de les persones i entitats nominades, així 
com el fervorós homenatge que reberen les que finalment foren declarades 
Premis Ciutat de Cornellà, evidenciaren l’encert de les propostes i de la decisió 
del jurat. 
 
 És per això que, el Grup Municipal d’ERC, en l’avinentesa que 
aquesta II Convocatòria dels Premis Ciutat de Cornellà ha estat la primera en 
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què ha participat, vol felicitar públicament al Govern de la Ciutat (felicitació 
que també farem pública a través de la publicació del nostre partit) que n’ha 
estat l’impulsor directe i responsable, amb el convenciment que iniciatives 
d’aquesta mena permeten consolidar l’autoestima col·lectiva de la ciutadania 
de Cornellà. Aquest agraïment, volem fer-lo arribar, alhora, a totes aquelles 
persones que contribuïren, mitjançant la seva aportació professional, a l’èxit 
esmentat.”  
 
   I, tenim una pregunta, continua manifestant el Sr. Tardà,  que 
també fa referència a l’ensenyament, i que creiem que és un problema 
gravíssim. A la premsa ha sortit una altra trampa que diu “la patronal del Baix 
Llobregat crea un centre propi d’EFP”. La LOGSE diu que no es poden ofertar 
cicles formatius de grau mitjà ni de grau superior, que ja s’estiguin ofertant a 
l’escola pública, i a l’Institut Politècnic Esteve Terrades, actualment IES Esteve 
Terrades, Martí i Pol i d’altres de la Ciutat, s’estan ofertant cicles formatius de 
grau mitjà i de grau superior, d’electrònica, d’electricitat, de manteniment 
electromecànic, i, la premsa diu que la patronal tira endavant una escola 
d’EFP. 
 
 És evident que serà concertada, perquè sinó, és impossible que no 
sigui concertada, a no ser que cobrin un milió de pessetes. Que ara no és 
concertada?, ja m’ho crec, evidentment, perquè la jugada és tirar-ho endavant 
i després concertar, tal com van fer la patronal de les gràfiques a Sant Just. 
Primer, a través d’una fundació, a través del gremi i després la Generalitat 
amolla la pasta. 
 
 Repeteixo que tan sols tenim aquesta informació, és a dir, és 
possible que la informació estigui tergiversada, és possible que, fins i tot, no 
sigui creïble, per això nosaltres demanem a través de la premsa, i dirigit a 
l’Alcalde que deu haver rebut més informació per part dels promotors, i sinó 
són molt mal educats els promotors de no comunicar-ho a l’Alcalde. És un 
altre atemptat a l’escola pública, perquè, a més a més, aquí es diu “tirar 
endavant mòduls professionals”, que no existeixen a l’escola pública, i, 
certament, en alguns no existeix en l’escola pública, vol dir que segons la 
LOGSE alguns es podrien fer, d’altres no, que ja existeixen, però  a més, això 
significa que no els tindrà l’escola pública. 
 
 Possiblement vostè com a Alcalde de la Ciutat deu haver rebut més 
informació per part del promotors tenint en compte que es tracta d’una 
iniciativa que afecta directament el desplegament de l’oferta pública de cicles 
formatius, i, en conseqüència, els centres públics que els imparteixen, li 
agrairia que respongués, -quan pugui-, al nostre interès de demanda 
d’informació, a l’hora que li agrairíem que ens transmetés la seva opinió 
política sobre la iniciativa, no ara, però considerem que és un tema que caldria 
parlar-ne. 
 
 A continuació pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
contestant al Sr. Tardà per manifestar que ja parlaran d’aquesta qüestió.      
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III 
  
 

ASSUMPTE URGENT 
 
 
 
 Tot seguit es fa avinent que hi ha un assumpte que,  tot i no ser a 
l'ordre del dia, cal tractar atesa la seva urgència. Per això, i a proposta de 
l'Alcaldia-Presidència, s'acorda, per unanimitat, declarar-lo d'urgència, de 
conformitat amb el que disposa l'article 47.2, del Reial Decret Legislatiu 
781/1986, de 18 d'abril, i es passa a tractar l’assumpte següent: 
 
 
 

 MOCIÓ DE L’ALCALDIA-PRESIDÈNCIA 
 
 
 Únic.- Correcció dels errors materials consistents en un error 
gràfic detectat en el plànol 01 i 02, i en la superfície de l’àmbit del plànol 
02 del Text Refós de la Modificació puntual del PGM, per modificació de 
l’aprofitament de diverses parcel·les d’equipaments, per canvi de 
qualificació i creació d’una clau nova (10HP). 
 
 MOCIÓ  
 
 
 “Vist l’expedient incoat per la Modificació Puntual del Pla General 
Metropolità de 1976, per modificació de l'aprofitament de diverses parcel·les 
d'equipaments, per canvi de qualificació i creació d'una clau nova (10HP), a 
Cornellà de Llobregat, redactat pels tècnics municipals. 
 
  Vist l’acord plenari de data 29 de març d’enguany mitjançant el 
qual  s’aprovava  el Text Refós de la Modificació Puntual del Pla General 
Metropolità de 1976, per modificació de l'aprofitament de diverses parcel·les 
d'equipaments, canvi de qualificació i creació d'una clau nova (10HP), a 
Cornellà de Llobregat, redactat pels tècnics municipals, així com la remissió de 
la documentació aprovada a la Comissió d'Urbanisme de Barcelona a efectes 
que el Conseller de Política Territorial  i Obres Públiques doni conformitat al 
mencionat Text Refós . 
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 Vist que s’ha detectat un error material, consistent en error  gràfic 
els plànols 01 i 02 i en la superfície de l'àmbit del plànol 02, del Text Refós 
mencionat. 
 
 Vist l’informe de la Cap del Departament Tècnic d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures , obrant a l’expedient i posant de manifest: 

 
 “Els errors materials són els següents: 
 

Plànol 01: Empedrat-Picasso: No s'ha grafiat l'amplada de la vorera 
existent per l'avinguda Picasso. 
 
Plànol 02: Allende-Argentina: La nova zona 10 HP  i el verd existent 
estan mal grafiats en el plànol, així com la superfície de les dues 
zones (verd i 10 HP). 
 
La correcció del error material de la superfície de l'àmbit de la 
modificació de parcel·la Allende-Argentina de superfície 8.373 m2, 
en lloc dels 9.085 m2 que figurava en el plànol 02, implica corregir 
la memòria del Text Refós, i l'Annex 1: Justificació del compliment 
de la circular de la direcció general d'ordenació del territori i 
urbanisme de febrer de 1992. 
 
Per tant, corregit l'error material  detectat en el plànols 01 i 02, i el 
error de superfície de la parcel·la Allende-Argentina, es proposa 
l'aprovació de la subsanació dels errors materials dels plànols 01 i 
02, de la Memòria i de l'Annex 1 del Text Refós de la Modificació 
puntual del Pla General Metropolità per modificació de 
l'aprofitament de diverses parcel·les, per canvi de qualificació i 
creació d'una clau nova (10HP), de Cornellà de Llobregat.” 

 
 Atesos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, l’Alcalde-President de l’Ajuntament  proposa a l’Ajuntament 
Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Corregir els errors materials  detectats en els plànols 01 i 
02, i el error de superfície de la parcel·la Allende-Argentina, es proposa 
l'aprovació de la subsanació dels errors materials dels plànols 01 i 02, de la 
Memòria i de l'Annex 1 del Text Refós de la Modificació puntual del Pla 
General Metropolità per modificació de l'aprofitament de diverses parcel·les, 
per canvi de qualificació i creació d'una clau nova (10HP), de Cornellà de 
Llobregat.” 
 
 



 56

 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una 
explicació de la proposta, manifestant que en el plànol 1 no es va fer constar 
una vorera existent, i en el plànol 2, es va grafiar malament la separació entre 
zona residencial i zona verda i, conseqüentment, sortien metres diferents, i, 
per tant, s’ha de corregir. 
  
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la  sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les vint-i-dues hores i vint-i-cinc   
minuts, de la qual s’estenc la present acta, que és signada per l'Alcalde-
President, juntament amb mi, la Secretària General, que ho certifico. 
 


